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حمله تند و تیز احمدی بیغش به قالیباف

نگرانیم مجلس به سرنوشت شهرداری تهران دچار شود
نماینده شازند با انتقاد از قالیباف گفته او 
نیروهای زیادی در مجلس جذب کرده و 
احتمال دارد مجلس را شبیه شهرداری 
تهران کنــد. احمدی بیغــش به خاطر 
شــکایت قالیباف از نوبــاوه در ماجرای 
سیسمونی گیت از رئیس مجلس انتقاد 

کرده است.
محمود احمدی بیغــش در نطق میان 
دســتور خــود در جلســه علنــی روز 
آبان( مجلس شورای  چهارشــنبه )۲۵ 
اســامی بیان کرد: مردم و نمایندگان، 
مدتی است بنا دارم مســائلی در رابطه 
با عملکرد رئیس مجلس بیان کنیم که 
نهایتا پس از بررسی و مشورت با تعدادی 
از همکاران به این نتیجه رسیدیم که باید 
حقایــق را گفت حتی اگر علیه خودمان 

باشد.
وی در ادامه گفت: ماک و معیار ارزیابی 
در کیفیت رفتار، عملکرد، شــیوه بیان 
مسائل کلیدی کشــور و مهم تر از همه 
سطح درک آن نسبت به جایگاه مجلس 
و نمایندگان ملت توسط رئیس مجلس 
چیست؟ اکنون با گذشت دو سال و نیم 
از مجلس یازدهم فرصت فراهم شــده تا 
بــرای ارزیابی عملکرد ریاســت مجلس 
اقدام شود چراکه مطابق اصل ۸۴ قانون 
اساســی و ماده ۲۰ آییــن نامه داخلی 

مجلس مورد نقد جدی است.
قالیباف نیروهای گسترده ای در ساختمان 

ریاست مجلس جذب کرده است
نماینده مردم شــازند عنوان کرد: جذب 
و بکارگیری بی ضابطه و گســترده نیرو 
در بخش های مختلف به ویژه ساختمان 
ریاســت بســیار تعجب برانگیز است و 
مشــخص نیســت جذب این همه نیرو 
بــا چه هدف و توجیهــی صورت گرفته 
اســت. این در حالی اســت که به دلیل 
برخورد هــای غیر حرفــه ای با نیرو های 
باسابقه، کاردان و با تجربه مجلس منجر 
به خروج قابل توجهی از آن ها از مجلس 
و ماموریت اجباری آن ها به دستگاه های 

دولتی شده است.
نگرانیم قالیباف مجلس را به سرنوشت 

شهرداری تهران دچار کند
احمــدی بیغــش در ادامــه خطاب به 
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای 

با  اســامی گفت: مصرانــه می خواهم 
صراحت اعام کنید در دو ســال و نیم 
چند نفر نیرو برای مجلس جذب کرده اید 
و ضــرورت آن چه بوده اســت؟ بنده و 
خیلی از همکاران نگران این هستیم که 
مبادا در مدت باقیمانده عمر مجلس خانه 
ملت هم به سرنوشــت شهرداری تهران 
تبدیل شود و این ترافیک و تورم نیرو ها 

معضلی برای مجلس شود.
وی ادامه داد: مطابق ماده ۲۰ بند ۶ آیین 
نامه داخلی مجلس شــورای اســامی، 
رئیس مجلس موظف اســت هر سه ماه 
یک بار گــزارش کاملی از تصمیمات و 
اقدامات هیات رئیسه در رابطه با مسائل 
مختلف به مجلس و واحد های تابعه آن 
از جمله مرکــز پژوهش ها را در صحن 
علنی به نمایندگان ارائه کند؛ بفرمایید 
در این حدود ۳۰ ماه چند بار از تریبون 
مجلس به این قانــون عمل کرده اید و 
نمایندگان و مردم را در جریان امور قرار 
داده اید؟ ایــن موضوع مهم در مجلس 
یازدهم به شدت مغفول مانده و ابهامات 
زیادی در ارائه نشدن گزارش ها به وجود 

آورده است.
نقش قالیباف در برکناری سعید محمد از 

مناطق آزاد
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس شــورای اسامی اظهار 

کرد: ضعف مجلس در رابطه با مســائل 
اخیــر در این دو ماه و موضع گیری های 
مختلف نمایندگان و نبود یک نظر واحد 
که این هــم به دلیل ضعــف مدیریت 
ریاســت مجلس و همچنین گزارش ها 
نگران کننده ای در خصوص مداخات در 
عزل و نصب های مدیران و امور دیگر به 
گوش می رســد که یکی از آن ها مربوط 
به شایعات گســترده مداخله رئیس در 
برکناری دبیر مناطق آزاد کشور است، لذا 
انتظار می رود در این زمینه شفاف سازی 
شود. قطعا خوشــحال می شویم که این 

مطالب صحت نداشته باشد.
احمــدی بیغش در با بیــان اینکه نحوه 
اداره امور مجلس و ریاست جلسات علنی 
و غیرعلنی با ضعف ها و نواقص شدیدی 
مواجه اســت، گفت: این مساله در نوع 
نگارش متن و قرائت آن ها توسط رئیس 
کاما مشــهود و مکررا دستاویز رسانه ها 
و فضای مجازی قرار گرفته اســت. آقای 
رئیس؛ همانگونه که قبا هم تذکر داده 
بودیم بهتر است در مشاوران خود تجدید 

نظر اساسی کنید.
از لاریجانی و ناطق نوری برای ریاست 

مجلس مشورت بگیرید
وی افزود: شــکایت جنابعالــی از آقای 
نوبــاوه نماینده تهــران از عجایب این 
دوره اســت. مگر جرم ایــن جانباز چه 

بوده جز یــک اظهار نظــر در رابطه با 
موضوع سیســمونی؟ این شکایت یعنی 
امنیتی شدن مجلس در دوره مدیریت 
شما. پیشنهاد می کنم برای حفظ شأن 
مجلس و حرمت تریبون از روسای قبلی 
مجلس امثــال آقایان لاریجانی و ناطق 
نــوری در خصوص مدیریــت مجلس 
مشورت بگیرید، چون آن ها در چارچوب 
انقاب و نظام هستند و نباید ماحظات 
سیاسی و سلیقه ای خودمان را بر منافع 

ملت ترجیح دهیم.
احمدی بی غش در عین حال گفت: البته 
حرکت شــما در هفته گذشته نسبت به 
وزیر اقتصاد که در صحن حضور داشت 
بجا بود و  ای کاش همیشــه و نسبت به 
آن دسته از وزرای ناکارآمد از جمله وزیر 

اقتصاد اینگونه موضع گیری می کردید.
وی افزود: قوه مقننه جایگاهی نیست که 
بشود با غرور بی مورد به آن نگاه کرد از 
سوی دیگر نگاه از بالا به مجلس این قوه 
نظارتی را از جایگاه واقعی خود دور کرده 
و یکــی از مصادیق بارز آن حضور تعداد 
قابل توجهی از پرسنل هیات رئیسه در 
داخل صحن بوده اســت که با نگاهی به 
سوابق گذشته مدیریتی مجلس می بینیم 
کــه در هیچ دوره ای این تعــداد از افراد 
از حوزه ریاســت در صحن علنی حضور 

نداشتند.

حمله تروریستی در بازار ایذه / بازهم یک کودک و 4 شهید دیگر...
یک حمله تروریستی در ایذه تاکنون منجر به 
شهادت پنج نفر از شهروندان شده است. در پی 
ورود یک تیم تروریستی به بازار مرکزی ایذه و 
تیراندازی به ســمت مردم و بسیجیان، در ابتدا 
۴ نفر شــهید و ۵ نفر زخمی شدند که پس از 
دقایقی تعداد شهدا به ۵ نفر  و مجروحان به ۱۵ 
نفر رسید. گفته می شود تروریست ها سوار بر دو 

موتورسیکلت بودند.  در بین شهدا یک کودک نیز 
وجود دارد.  به گزارش ایسنا، پیرو فراخوان های 
روزهای گذشته برای برگزاری تجمع اعتراضی، 
چهارشنبه ۲۵ آبان ســاعت ۱۹ شب، افرادی 
بصورت پراکنده و در دسته های ۴۰ تا ۵۰ نفره 
در برخی نقاط شــهر بویــژه در چهارراه هال 
احمر تجمع کرده و ضمن ســردادن شعارهای 

هنجارشکنانه اقدام به سنگ پراکنی به عوامل 
انتظامی نمودند. در حاشــیه همین تجمعات 
محدود، راکبین دو دســتگاه موتور سیکلت در 
اقدامی تروریستی با ساح جنگی کاش ضمن 
تیراندازی به ماموران حافظ امنیت، موجب شهید 
و مجروح شــدن تعدادی از شهروندان شده که 

حال برخی مصدومین وخیم است.

سردار سعید قاسمی به 13 ماه حبس محکوم شد
سردار سعید قاسمی به سیزده ماه و یک 

روز حبس تعزیری محکوم شد.
محمــد جعفر غفاری رئیس شــعبه ۱۰۰۵ 
دادگاه کیفــری دو مجتمع قضایی ولیعصر 
تهران، در خصوص اتهام ســردار بازنشسته  
سعید محمد قاسمی لنگرودی دائر بر توهین 
و تهدید به قتل موضوع شــکایت رضا گلپور 
چمرکوهی نویسنده و فعال رسانه ای منطبق 

بر مفاد کیفرخواســت صادره توســط زهرا 
مشایخی ریاست شعبه یکم دادیاری دادسرای 
عمومی و انقاب ناحیه ۱۲ )امام خمینی ره(  
تهران؛ وقوع دو بزه انتسابی به نامبرده را محرز 
تشخیص و به استناد قوانین مربوطه سعید 
قاســمی را از بابت توهین به پرداخت مبلغ 
ســیزده میلیون و یک ریال جزای نقدی در 
حق دولت و از بابت تهدید به قتل و ضررهای 

جســمی و حیثیتی به سیزده ماه و یک روز 
حبس تعزیری محکوم نمــود. بنابر گزارش 
دیده بان ایران؛ رضا گلپور نویســنده کتاب 
»شنود اشباح« پس از بیان مطالبی از سوی 
سردار سعید قاسمی در سخنرانی بعد از ظهر 
دهم اردیبهشــت ۱۴۰۱ در مراسم تشییع 
جنازه مرحوم نادر طالــب زاده اردوبادی که 
توسط رســانه های مختلف، به شکل زنده 

منتشر گردید به اتهامات توهین به اشخاص 
عادی، تهدید به قتل و شکنجه، نشر اکاذیب و 

افتراءبه طرح شکایت از او پرداخته بود.

رستم قاسمی می رود و بذرپاش جای او را می گیرد؟

شنیده های اعتمادآناین حاکی از آن است که 
رستم قاسمی از وزارت راه و شهرسازی می رود 
و به احتمال زیاد مهرداد بذرپاش به جای او به 

مجلس معرفی می شود.
بذرپاش هنوز گزینــه نهایی انتصاب در این 

ســمت نیســت اما گفته می شــود یکی از 
محتمل ترین افراد برای نشستن روی صندلی 
وزارت راه و شهرســازی است. همچنین بر 
اساس شــنیده ها، در کنار مهرداد بذرپاش، 
نام افرادی مانند علی نیکزاد، ســعید محمد، 
مسعود میرکاظمی و سیدمهدی هاشمی نیز 
مطرح شده اســت. در روزهای اخیر فشارها 
برای استعفای رســتم قاسمی از وزارت راه و 
شهرسازی در رســانه های اصولگرا زیاد شده 

است. سه روز پیش خبر استعفای او تکذیب 
شد، اما دو روز پیش باشگاه خبرنگاران جوان، 
وابسته به صداوسیما، خبر داد که رستم قاسمی 
درباره استعفایش هیچ پاسخی به خبرنگاران 
نداده است.  عاوه بر این، اعتمادآناین مطلع 
شده یکی از برنامه های دولت سیزدهم که به 
زودی اجرایی خواهد شد، ادغام سازمان برنامه 
و بودجه با سازمان استخدامی و اداری کشور 
است. به نظر می رسد حضور در این جایگاه هم 

با توجه به سوابق بذرپاش از مواردی باشد که 
او به آن فکر می کند. مهرداد بذرپاش در حال 
حاضر رئیس دیوان محاسبات کشور است و 
پیش از این سابقه ریاست بر شرکت سایپا و 
نمایندگی ادوار مجلس را در پرونده خود دارد. 
در صورتی که بذرپاش حضور در وزارت راه و 
شهرسازی را بپذیرد، میراث دار و اداره کننده 
یکی از پرچالش تریــن وزارتخانه های دولت 

سیزدهم خواهد شد.

ببخشید که کم کاری کردیم آقای 
وزیر!

* مصطفی داننده
» بنــده به دلیــل وظایف 
کاریم بــه ۶۰ کشــور دنیا 
سفر کرده ام و واقعا وقتی از 
خارجی  کشورهای  فرودگاه 
وارد فرودگاه امام می شــوم 
گویــی از یک شــهر بزرگ 
وارد یک روســتا شده ام. این 

فرودگاه ها در شأن جمهوری اسامی ایران نیست و در کنار مهمانان 
خارجی در حین عبور از تونل فرودگاه امام واقعا خجالت می کشــم 
و این وضعیت فرودگاهی کشور در شأن مردم و جمهوری اسامی 

ایران نیست.«
ســخنان بالا از جنس نقدهایی است که مردم در زمان بازگشت از 
یک سفر خارجی به فرودگاه امام می کنند. به ویژه اگر فرودگاه های 

کشورهای همسایه مثل ترکیه، امارات و قطر را دیده باشند. 
اما جمات بالا متعلق به مردم نیست و اینها را وزیر راه و شهرسازی 
دولت سیزدهم یعنی رستم قاسمی گفته است. وزیری که این روزها 

حاشیه کم ندارد. 
در این نوشتار به عنوان بخشــی از جامعه می خواهم از وزیر راه به 
خاطر این کمبود بزرگ عذرخواهی کنم و تقاضای عفو داشته باشم 

که زمینه خجالت او را فراهم آورده ایم. 
ایشان و اعضای دولت می توانند با حضور در خیابان اعتراضات مسالمت 
آمیزی هم داشته باشید و عملکرد ما ما مردم در زمینه فرودگاه امام را 

زیر سوال ببرند، می توانند چند سطل آشغال هم آتش بزنند. 
چه داستانی شده است، داستان این مسئولان کشور. آنها هم شده اند 

مثل مردم و در جایگاه غُر زدن قرار گرفته اند. 
می دانیم فرودگاه مان زیبا نیســت و احتیاجی به گفتن شــما هم 
نیســت. فرق حضرات مســئول با مردم عادی این است که او باید 
مشــکاتی که وجود دارد، حل کند نه اینکه کنار ما بنشیند و دق 

بخورد و برای بحران ها گریه کند. 
البته قابل پیش بینی است که در روزهای آینده رئیس جمهور طی 
یک سخنرانی دستور می دهند تا مشکات فرودگاه امام حل شود. 
درست مانند دستورهای قبلی شان که اقتصاد کشور را سامان داد و 

دلار را به زیر ۲۰ هزار تومان رساند!
وقتی به بهانه عدم ســرمایه گذاری خارجی و استفاده ازتجربیات 
کسانی که سال ها تجربه در زمینه ساخت فرودگاه در جهان را دارند، 
باید هم حال مان با دیدن اصلی ترین فرودگاه کشور این چنین باشد.

روایت احمد خرم وزیر راه دولت اصاحات در مورد سرمایه گذاری 
در فرودگاه امام را بخوانید تا متوجه ماجرا شوید:» فاز یک فرودگاه 
امام خمینی توسط بنیاد با بودجه ای در محدوده ۱۷۹ میلیون دلار 
ســاخته شد. شــرکت های دیگر به ما ارقامی بسیار بالا داده بودند. 
شرکت هایی از آلمان و اتریش و ... اما شرکت تاو رقمی پیشنهادی 
مهمی داشت . این شرکت قرار بود دو ساله فاز دو فرودگاه امام را با 
قیمت ۹۶ میلیون دلار احداث کند که ماجراهای عجیب و غریبی 
پیش آمد. بنیاد مســتضعفان می خواســت پروژه فازهای دو، سه و 
چهــار فرودگاه امام را نیز در اختیــار بگیرد از این رو مقاومت برابر 
سرمایه گذاری خارجی در اینجا شکل گرفت و هزینه های سنگینی 

را برای کشور به بار آورد.«
بله، مشــکاتی که امروز کشور با آن ســروکار دارد حاصل همین 
بی تدبیری هاست. به طور مثال سعید جلیلی گفته است:» در گذشته 
گفتند که با توافق هسته ای همه مشکات حل می شود اما در عمل 

رشد اقتصادی که باید هشت درصد می شد، منفی هشت شد.«
و این در حالی اســت که طبق گــزارش مرکز پژوهش ها پس از 
برجام »بخش صنعت به رشــد۱۰.۶درصد رســید که از ابتدای 
انقاب بی سابقه بود.سال۹۵ کشور به رشد اقتصادی ۲ /۱۴درصد 
دست یافت.پس از برجام،نرخ تورم تک رقمی و به ۹درصدرسید. 
دولت در ســال های ۹۷تا۹۹ توانست در شــاخص رقابت پذیری 
صنعتــی جهان به رتبه ای بالاتر از اهداف تعیین شــده در برنامه 
ششم توسعه دســت یابد.طبق برنامه توســعه سهم محصولات 
های تــک از تولید ناخالص داخلی باید ۵/۱درصد میشــد اما به 
۸/۴درصد رسید و صادرات این محصولات  نیز به ۱۱درصد رسید 

در حالیکه هدف۳درصد بود.«
وقتی سیاســت لجاجت را در دســتور کار قــرار می دهیم و اجازه 
نمی دهیم مســائل کشور به صورت عادی مسیر خود را طی کند و 
فکر می کنیم همیشه باید خودمان چرخ را اختراع کنیم، باید منتظر 

چنین روزهایی هم بود. 
در پایان بهتر است امثال وزیر راه، به جای حرف زدن و غر زدن به 
فکر حل مشکات کشور و کمبودها باشند. ما مردم خودمان بهتر از 

همه مشکات را می بینیم و در مورد آن سخن می گوییم.

دیدگاه روز
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توصیه کیسینجر به جهان غرب: 

با روسیه باید همان  کرد که با آلمان کردیم
وزیرخارجه اســبق آمریکا با بیان اینکه 
کشورها باید بر اهداف بلندمدتشان درباره 
اوکراین و روسیه تمرکز کنند، گفت، اروپا 
باید همان کاری را با روسیه بکند که پس 

از جنگ جهانی دوم با آلمان کرد.
به گزارش پایگاه خبری بلومبرگ، هنری 
کیسینجر، وزیر خارجه اسبق آمریکا در 
باب جنگ اوکراین گفت، کشــورها باید 
ببینند اهداف بلندمدتشان درباره اوکراین 
و روســیه چیســت و بر آن هــا تمرکز 
کرده و اجازه ندهنــد وقایع کوتاه مدت، 
حواسشان را پرت کند. با این حال، وقتی 
از کیسینجر پرســش شد که به نظرش 
ولادیمیر پوتین، رئیس جمهوری روسیه 
بــه چه چیزی رضایــت می دهد، گفت: 
بی شک برخی باور دارند که پوتین یکی 
از موانع دستیابی به این چشم انداز است.

او گفت، جنگ تنها زمانی تمام می شود 
که اوکراین بتواند در یک رابطه نزدیک با 
اروپا، استقال  مرزهای خود را یکپارچه 
نگه دارد. روســیه باید به نگرانی اروپا از 
تــوان دفاعی اش بپردازد و در عین حال، 
اروپا باید سعی کند روسیه را در سیستم 
اروپایی جذب کنــد، مانند آنچه پس از 

جنگ جهانی دوم با آلمان کرد.
هنری کیســینجر از گفت وگوی رهبران 
آمریکا و چین در حاشــیه نشست گروه 
۲۰ در اندونزی استقبال کرد، اما هشدار 
داد که برای اجتناب از تقابل دو اقتصاد 

برتر دنیا باید مسیری طولانی طی شود.
او دیدار روز دوشنبه میان شی جینپینگ 
و جــو بایدن، رؤســای جمهوری چین 
و آمریکا را »تاشــی برای پل ســازی« 
دانست، از جمله با ازسرگیری همکاری 
در حوزه هایــی مانند تغییرات اقلیمی و 

اقتصاد جهانی.
این دیپلمات بازنشسته ۹۹ ساله گفت: 
ایــن دو رهبــر که دیــدار مختصری با 
یکدیگر داشــتند، از تاثیــرات نظامی و 

اقتصــادی که بــر یکدیگر دارنــد، آگاه 
هستند. امروز تنها می توان گفت که برسر 
یک مدل گفت وگو به توافق رسیده اند و 
به بیانیه هایی کلی صادر شده است که با 
جهان رقابتی سازگاری دارد، اما مسیری 

طولانی در پیش است.
شی و بایدن پس از ماه ها بالاخره سکوت 
میان خود را شکسته و در حاشیه اجاس 
ســران گروه ۲۰ در اندونزی با یکدیگر 
دیــداری کوتاه داشــتند. این پس از آن 
اتفاق افتاد که اختاف بر سر مسائلی از 
جمله تجارت، فنــاوری، تایوان و حقوق 

بشر، روابط دو کشــور در ماه های اخیر 
را به بدترین میزان در دهه های گذشته 
رســانده بود. این دو رهبر توافق کردند 
که با از سرگیری همکاری در حوزه های 
اقلیمی و احتمال سفر وزیر خارجه آمریکا 

به چین در ماه های آینــده، »لزومی به 
وقوع یک جنگ سرد جدید« میان آن ها 

وجود ندارد.
کیســینجر که در دهــه ۱۹۷۰ معمار 
دوستی دوباره آمریکا و چین بود، گفت 
امروز از دو سال قبل امیدوارتر است. او دو 
سال قبل به شرکت کنندگان در انجمن 

اقتصاد نوین هشــدار داده بود که روابط 
میان این دو قدرت جهان در »دامنه های 
جنگ سرد« ســیر می کند. او که برای 
پاســخ به این پرســش که آیا افراطی ها 
در دو کشــور کنترل بحث را در دست 
گرفته اند، گفت، ماقات مســتقیم شی 
و بایــدن در بالی )جزیره ای در اندونزی( 

بسیار مهم بود.
او گفت: باید سیاست متفکرانه در پیش 
گرفته شده و بحث های شفاف و مستقیم 
صورت پذیرد، اما اکنون می توان گفت که 
دست کم دری )به روی این خواسته( باز 

شده است.
وزیر خارجه سابق آمریکا افزود، در دیگر 
نقاط منطقه، کشــورهای جنوب شــرق 
آسیا - خصوصا سنگاپور - از گفت وگوی 
واشــنگتن و پکن استفاده خواهند کرد. 
کشــورهای کوچک تر نمی خواهند یک 
قدرت سلطه گر کنترل منطقه شان را در 
دست داشته باشد و »ترجیح می دهند به 

جای تقابل، گفت وگو برقرار شود«.

جنگ تنها زمانی تمام می شود که اوکراین بتواند در یک رابطه 
نزدیک با اروپا، استقلال  مرزهای خود را یکپارچه نگه دارد. روسیه 
باید به نگرانی اروپا از توان دفاعی اش بپردازد و در عین حال، اروپا 
باید سعی کند روسیه را در سیستم اروپایی جذب کند، مانند آنچه 

پس از جنگ جهانی دوم با آلمان کرد

,,

مدودف: به یک جنگ جهانی دیگر نزدیک می شویم
معاون شورای امنیت روسیه روز )چهارشنبه( 
گفت که انفجار موشک در خاک لهستان نشان 
داد که غرب به سمت یک جنگ جهانی دیگر 
حرکت می کند. به گــزارش رویترز، دیمیتری 
مدودف، معاون شورای امنیت روسیه در توییتر 
خود نوشت: »حمله موشکی ادعایی اوکراین در 
خاک لهستان فقط یک چیز را ثابت می کند؛ با به 

راه  افتادن یک جنگ هیبریدی علیه روسیه، غرب 
به جنگ جهانی نزدیک تر می شود.« براساس 
گزارش رسانه های لهستانی، سه شنبه شب دو 
فروند موشــک به روستای مرزی »پسوودوف« 
واقع در شــهر لوبلین لهستان در نزدیکی مرز 
اوکراین اصابت کرد و دو شهروند لهستانی کشته 
شدند. آندژی دودا، رئیس جمهوری لهستان، این 

کشور عضو ناتو گفت که ورشو مدرک قطعی در 
حال حاضر پیرامون این انفجار در دست ندارد 
اما افزود که »احتمالا موشک ها ساخت روسیه 
بودند.« این در حالیست که دیمیتری پسکوف، 
سخنگوی کرملین به سی ان ان گفت که »هیچ 
اطاعاتی« در مورد حادثه روز سه شنبه در شرق 

لهستان ندارد. 

خطای محاسباتی زمستان سرد
تحلیلگر مسائل سیاســت خارجی گفت: 
کسی می تواند در صحنه و میدان مطالبات 
کشور را بگیرد که در پای میز مذاکره تمام 

قد فعال باشد.
سایت فردا نوشت: تابستان بعد از آخرین 
دور مذاکرات در وین بسیاری از تحلیلگران 
و سیاسیون بر این باور بودند که توافق بین 
ایران و آمریکا نزدیک اســت اما یک نگاه 
تحلیلی مانع این اتفاق شد و آن اینکه وقتی 
فصل سرما فرا برسد اروپا برای تأمین انرژی 
حاضر اســت برای احیای برجام به آمریکا 
فشار بیاورد و واشنگتن را به پذیرش انعطاف 
های بیشتر مجاب کند اما فصل سرما از راه 
رسید، نه تنها اروپا فشاری بر آمریکا نمی 
آورد بلکه اساسا تمایلی هم برای پیگیری 

مذاکرات از خود نشان نمی دهد.
حسین کنعانی مقدم در گفتگو با خبرنگار 
فردا درباره چرایی بــی رغبتی اروپا برای 
پیگیری مذاکــرات برجامی گفت: خیلی 
وقت هاست که ما دچار خطای محاسباتی 
می شویم و فکر می کنیم مسائل مربوط به 
برجام ناشی از موافقت یا مخالفت  آمریکا 
به دلیل شرایط جهانی یا فشارهای اروپا به 

مباحث مختلف است.
وی افزود: این خطای محاسباتی متأسفانه 
به برخی تحلیلگران و رســانه های ما در 

داخل ایران منتقل می شود و آنها فکر می 
کنند با زمان خریدن یا به عبارتی تطویل 
مذاکرات می توانند مشکات مذاکره را حل 
کنند. تجربه نشان داده که مذاکرات باید 
فعال باشد یعنی اینکه ما فکر کنیم برویم 
در غار کهف بنشینیم و منتظر تغییر اوضاع 
جهانی شویم و بعد بیاییم بیرون ببینیم ما 
به خواســته هایمان رسیدیم، قطعا دچار 

خطای محاسباتی شدیم.
این تحلیلگر مسائل سیاست خارجی اظهار 
کرد: کســی می تواند در صحنه و میدان 
مطالبات کشــور را بگیرد که در پای میز 
مذاکــره تمام قد فعال باشــد و میدان را 
واگذار نکند، آن هم به خاطر تحلیل هایی 
که برخی می گفتند »زمستان سردی در 
پیش اســت و اروپا به علت نداشتن انرژی 
می آید و تسلیم خواسته های ما می شود«، 

حالا مشخص شد که این طور نیست.
کنعانی مقــدم افزود: آمریــکا مبتنی بر 
اســتراتژی درازمدت تصمیم می گیرد و 
معتقد اســت فشار حداکثری بر ایران می 
تواند موثر واقع شــود بنابراین به نظر می 
رســد آمریکایی ها بیشتر منتظر هستند 
اتفاقاتــی در ایــران بیفتد تــا بتوانند در 
مذاکرات برجامی فشار بیشتری را بر ایران 

بیاورند.

قطعنامه علیه ایران در شورای حکام تصویب می شود؟
بهشتی پور: خطر فعال سازی مکانیسم 

ماشه وجود دارد
ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی در صدد گفتگویی با یکدیگر 
هســتند تا مسائل مورد اختاف را حل کنند. اما به نظر می رسد 
کشورهای غربی به ســمت صدور قطعنامه علیه ایران در شورای 

حکام می روند. 
آمریکا و ســه کشور اروپایی پیش نویسی قطعنامه ای علیه ایران 
را آماده کرده اند تا در شــورای حکام با ارائه آن بتوانند تهران را 
محکوم کرده و باعث ایجاد قطعنامه ای علیه کشــورمان شــوند.
در عیــن حال ایران اعام کرده هیأتی فنی از تهران به وین برای 
گفت وگو با آژانس بین المللی انرژی اتمی ســفر خواهد کرد. این 
خبــر روزنه های امیدی را در مورد یک توافق با ســازمان انرژی 
اتمی بر ســر مســائل مورد اختاف دو کشــور، باز کرده است. با 
این حال ســایه صدور قطعنامه شورای حکام بر سر ایران کماکان 

سنگینی میکند.
حسن بهشــتی پور در مورد احتمال تصویب قطعنامه علیه ایران 
در شــورای حکام گفــت: قطعنامه به احتمال زیاد و متاســفانه 
 علیه ایران تصویب می شــود. مگر اینکه مذاکرات ایران با آژانس 
 بین المللی انرژی اتمی به نتیجه ای برسد. اجاس شورای حکام هم ن
زدیک اســت و فرصت زیادی نمانده. به احتمــال زیاد قطعنامه 

تصویب می شود. اگر ما به آژانس در مورد پاسخ به سوالات آنها به 
نتیجه ای برسیم، می توانیم مانع از صدور قطعنامه علیه کشورمان 

شویم.
وی افزود: اصل این اســت که ما باید ســعی کنیم مانع از صدور 
قطعنامه علیه ایران شــویم. به این دلیل که صدور قطعنامه نوعی 
پرونده سازی علیه ایران است و بند به بند این قطعنامه ها زمینه 
حقوقــی را فراهم می کنند تا ایران متهم به تهدید صلح و امنیت 
دنیا شود. آنها زمینه را متهم می کنند تا پرونده ایران را به شورای 
امنیت ارجاع دهند. در صورتی که پرونده ایران به شــورای امنیت 
برود، زمینه برای فعال کردن مکانیســم ماشــه از سمت اتحادیه 
اروپا فراهم می شــود. چرا که اتحادیه اروپا از برجام خارج نشده 
و می تواند با اتکا بر این پرونده ســازی که قطعنامه ها علیه ایران 
می کند، می توانند قطعنامه فصل هفتم را علیه ایران فعال کنند. 
در مجمــوع اینها ممکن در ظاهر وضعیــت را از لحاظ اقتصادی 
بدتر نکند، اما از لحاظ خقوقی و بین المللی تاثیر بسیار منفی در 
موقعیت ایران و جایگاهش دارد و ما باید نهایت تاش را بکنیم که 
چنین قطعنامه هایی صادر نشــوند و با آنها برخورد عادی نداشته 
باشــیم و فکر نکنیم قطعنامه ها کاغذ پاره هستند و هیچ تفاوتی 

برای ایران ندارد.
این کارشناس مسائل بین الملل گفت: ما باید با همه امکاناتی که 
داریم از پرونده ســازی جلوگیری کنیم و راهش هم این است که 
با آژانس به نتیجه برســیم و توافــق کنیم. ما با آنها خیلی راحت 
تر می توانیم توافق کنیم، همانطور که در سال ۱۳۸۶ توافق بین 
البرادعــی و اقای لاریجانی اتفاق افتاد و به ســوالات آژانس برای 

بسته پرونده ها پاسخ دادیم.
وی در پایان با اشــاره به اینکــه اروپایی ها ادامه مذاکرات را فعا 
متوقف کرده اند گفت: اما در مورد مســائل هســته ای، گفتگو را 
منتفی نمی دانند. آژانس از ایران ســه ســوال دارد که می گوید 
طبق پیمان پادمانی به آن پاســخ دهد. چــه مذاکرات ما با ۱+۵ 
به نتیجه برســد چه نرسد، باید پاسخ سوالات آژانس را بدهیم. ما 
باید سعی کنیم با مذاکرات دو جانبه با آژانس این موضوع را برای 

همیشه حل کنیم.

ویژه

جی
خار

ست 
سیا

شته گذ عت  سا  72 ر  د یکا  مر آ و  ن  ا یر ا م  پیا ل  د تبا
وزیر امور خارجه با بیــان اینکه اخرین 
تبــادل پیاممان با طرف آمریکایی کمتر 
از ۷۲ساعت گذشــته بوده است، گفت: 
آمریکایــی هــا از طریق برخــی وزرای 
خارجه به مــا پیامهایی می دهند مبنی 
بر اینکه برای برجام عجله دارند ولی آقای 
راب مالی خیلی ریاکارانه وقتی با رسانه 

ها مصاحبه می کند می گوید برجام اولویت ما نیست. حسین امیرعبداللهیان وزیر 
امورخارجه کشــورمان در حاشیه هیئت دولت در جمع خبرنگاران، در خصوص 
برجام اظهار داشــت: ما بطور مستمر پیامهایمان را با طرف آمریکایی تبادل می 

کنیم و اخرین تبادل پیاممان کمتر از ۷۲ساعت گذشته بوده است.
وی گفت: آمریکایی هــا از طریق برخی وزرای خارجه به ما پیامهایی می دهند 
مبنی بر اینکه برای برجام عجله دارند ولی آقای راب مالی خیلی ریاکارانه وقتی 
با رسانه ها مصاحبه می کند می گوید برجام اولویت ما نیست و به تحریکاتی که 

نسبت به کف خیابان و اغتشاشات دارند اشاره میکنند.
وزیر امورخارجه کشورمان گفت: برای عبور از تحریم ها و برداشته شدن آنها در 

مسیر مذاکرات قویا به کارمان ادامه خواهیم داد. 
وی تصریح کرد: برجام با همه ضعف و قوت هایی که دارد، در ماه های گذشــته 
توافق با همه طرف ها وجود دارد که در صورتی که طرف های دیگر به تعهداتشان 
برگردند و برجام برای ما خوب کار کند، از این ظرفیت و فرصت استفاده می کنیم.

امیرعبداللهیان گفت: ما برای مذاکــره مذاکره نکردیم بلکه برای نتیجه مذاکره 
کردیم و به آقای راب مالی و مقامات آمریکا توصیه می کنیم که دست از ریاکاری 

بردارند.
وزیر امور خارجه  درباره نشســت فوق العاده شورای حقوق بشر گفت: پیام های 
لازم را بــه طرف های اروپایی دادیم و با برخــی از وزرای خارجه از جمله آقای 
جوزپ بورل مسئول عالی سیاست خارجی اروپا صحبت کردیم و اگر این مسیر 
غیر سازنده را اروپایی ها دنبال کنند، با پاسخ متقابل اما موثر ما مواجه خواهند 

شد.
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وضعیت آبی تهران سخت است
وزیر نیرو گفت: در شــرایط 
موجود به خصوص در تهران 
وضعیت سختی به لحاظ آبی 

داریم.
به گزارش ایســنا، علی اکبر 
جلسه  حاشیه  در  محرابیان 
دربراه وضعیت  دولت  هیات 

آبی و بارندگی کشــور ، اظهار کرد: امیدواریم در آینده شاهد بارش 
بهتری باشیم و وضعیت سدها بهتر شود، ولی در شرایط موجود به 
خصوص در تهران وضعیت ســختی به لحاظ آبــی داریم و از مردم 
تقاضا داریم با مدیریت خوبی که دارند، کمک کنند تا مشکلی پیش 

نیاید.
وی همچنین درباره وضعیت صادرات و واردات برق کشور اظهار کرد: 
ما براساس قرادادهایی که داریم،  در زمان هایی که مازاد تولید برق 
داریم، صــادرات انجام می دهیم و زمان هایی که نیاز به برق داریم، 
واردات انجام می دهیم و در فاز صادرات و واردات برق در تاشــیم تا 

حداکثر منفعت را برای کشور در نظر بگیریم.

۲۰۰ هزار متقاضی در انتظار دریافت 
وام مسکن روستایی

معاون بنیاد مســکن انقاب 
اینکه ۴۵۰  اعام  با  اسامی 
هــزار متقاضی وام مســکن 
روستایی در دو هفته اخیر به 
بانک ها معرفی شدند، گفت: 
۲۰۰ هــزار متقاضی نیز در 
لیست انتظار قرار دارند که به 

مرور به بانک ها معرفی خواهند شد.
بــه گزارش ایرنا از وزارت راه و شهرســازی »مجید جودی« معاون 
امور بازسازی بنیاد مسکن انقاب اسامی در خصوص اجرای مصوبه 
دولت برای ارایه تسهیات مســکن روستایی با مبلغ ۲۰۰ میلیون 
تومان گفت: بر اساس مصوبه شهریورماه دولت در خصوص افزایش 
تسهیات مســکن روستایی از ۱۰۰ میلیون تومان به ۲۰۰ میلیون 
تومــان این رقم هم اکنــون افزایش یافته اســت و در هفته جاری 

پرداخت این تسهیات آغاز شده است.
معاون بنیاد مســکن انقاب اســامی با تاکید بر اینکه در آبان ماه 
امسال نیز اصاحیه ای بر مصوبه پیشین هیات وزیران برای دریافت 
تســهیات ۲۰۰ میلیون تومانی مسکن روســتایی مصوب شد که 
دریافت این تسهیات را سهل تر کرد، افزود: در هفته گذشته حدود 
۲۲ هزار نفر به بانک های عامل معرفی شدند که با حمایت و همکاری 
مناسب سیستم بانکی حدود ۴۵۰ هزار نفر در هفته گذشته موفق 

به دریافت تسهیات ۲۰۰ میلیون تومانی مسکن روستایی شدند.
شناسایی 8100 هکتار زمین در اختیار دستگاه ها برای خانه سازی:

ادارات نه پروژه ها را می سازند، نه زمین ها را پس می دهند!
وزارت راه و شهرسازی از شناسایی ۸۱۰۰ 
هکتار زمین مــازاد در اختیــار ادارات و 
دســتگاههای دولتی بــرای اجرای طرح 
نهضت ملی مسکن خبر داده که ۳۱۰۰ 
هکتار آن به نام این وزارتخانه سند خورده 
اما هنوز نیمی از زمین های شناسایی شده 
که ادارات برای پروژه های تعطیل و متوقف 
خود در اختیار گرفته بودند به خانه سازی 

برای مردم اختصاص داده نشده است.
به گزارش ایســنا، روند انتقال اراضی مازاد 
ادارات و دستگاه های دولتی به طرح نهضت 
ملی مســکن تقریبا با کنــدی ادامه دارد. 
طبق قانــون باید وزارتخانه ها، موسســات 
و دســتگاههای دولتی، اراضی مازاد خود 
را دو ماه بعــد از لازم الاجرا شــدن قانون 
جهش تولید و تامین مســکن مصوب ۱۷ 
مرداد ۱۴۰۰ به طرح نهضت ملی مســکن 
اختصاص می دادند اما طی بیش از یک سال 
گذشته بخش قابل توجهی از دستگاه ها به 
این تکلیف عمل نکردند. در ســال جاری 
رییس جمهور دســتور داد تا پایان شهریور 
مساله انتقال اراضی دولتی تعیین تکلیف 
شــود که به همین لحاظ در ماه های اخیر 
موضوع انتقال این اراضی تسریع شده است.

مــاده ۱۰ قانون جهش تولیــد و تامین 
مســکن، ادارات ثبت اســناد و اماک را 
مکلف کرده در صورت امتناع دستگاهها از 

واگــذاری اراضی خود، بعد از اعام وزارت 
راه و شهرســازی ظرف یک ماه نسبت به 
انتقال ســند این زمینها بــه وزارت راه و 

شهرسازی اقدام کند.
طی ســالهای گذشــته اراضی دولتی به 
منظــور اجــرای پروژه هــای وزارتخانه، 
دستگاهها، ادارات و ارگانهای دولتی واگذار 
شده اســت. اما بســیاری از این پروژه ها 
سال هاســت که شــکل اجرایی به خود 
نگرفته و حالا دســتگاه ها تمایلی به پس 
دادن این زمین ها ندارنــد. به طور مثال 
مرداد امســال اعام شد در یکی از مراکز 
استان ها زمینی شناسایی شده که ۳۰۰ 
هکتار اســت؛ در حالی که در آن شهر و 
مرکز اســتان یک متر زمین برای طرح 

نهضت ملی مسکن وجود ندارد.
زمین پــروژه ۵۶۰ هکتاری نهضت ملی 

مسکن قم
از حــدود یک ســال قبل رونــد انتقال 
زمین های دولتی بــه طرح نهضت ملی 
مســکن آغاز شــده که بنا به گفته تقی 
رضایی ـ معاون اماک و حقوقی سازمان 
ملی زمین و مسکن ۸۱۰۰ هکتار اراضی 
دولتی شناســایی شده اســت. اوایل ماه 

جاری این عدد حدود ۷۰۰۰ هکتار بود.
رضایی با اشاره به دستور رئیس سازمان 
ثبت اســناد و اماک کشور به مسئولین 

کاداکس استان ها برای کمک به شناسایی 
زمین هــا گفت: تاکنون مجمــوع اراضی 
شناسایی شــده به ۸ هزار و ۱۰۰ هکتار 
رسیده اســت. همچنین از حدود ۴۱۳۴ 
هکتار اراضی شناسایی شده اولیه، تا امروز 
ســند بالغ بر ۳۱۰۰ هکتار زمین منتقل 

شده است.
وی در گفت وگو بــا پایگاه خبری وزارت 
راه و شهرســازی افزود: از میزان ۸۱۰۰ 
هکتار حــدود ۱۳۰۰ هکتار اراضی دارای 
مشــکاتی بودند که مانع انتقال ســند 
می شــد و به همین دلیــل از دور خارج 

شدند.
معاون اماک و حقوقی سازمان ملی زمین 

و مسکن تاکید کرد: در حال حاضر ۳۷۰۰ 
هکتار زمین برای انتقال و اخذ ســند در 
برنامه قرار دارد و ســایر اراضی هم در در 
فرایند اداری قرار دارند تا به مرحله انتقال 

سند برسند.
رضایی تاکید کرد: تا کنون سند بالغ بر ۵۰ 
درصد اراضی شناسایی شده  منتقل شده 
و مابقی اراضی نیز به ترتیب به مرحله اخذ 

سند خواهند رسید.
وی یادآوری کرد: کارگروهی مشــترکی 
از ســازمان ثبت اســناد و اماک کشور 
و ســازمان ملی زمین و مسکن تشکیل 
شده که در ادارات ثبت به پیگیری و رفع 

مشکات این حوزه مشغولند.
معاون اماک و حقوقی سازمان ملی زمین 
و مســکن گفت: بیشترین انتقال سند از 
ســوی وزارت جهاد کشاورزی انجام شده 

که بالغ بر ۱۸۸۰ هکتار است.
وی دســتگاه دولتی دوم را وزارت علوم با 
۵۵۳ هکتار زمین انتقــال داده و وزارت 
نفت را سومین دســتگاه دولتی با ۱۶۴ 

هکتار زمین اعام کرد.
رضایی همچنین خاطر نشان کرد: استان 
ایام دارای بیشــترین اخذ سند زمین بر 
اساس ماده ۱۰ قاتون جهش تولید مسکن 
بوده و پس از آن استان های ایام، البرز و 

اصفهان قرار دارند.

محتکرین بازنده؛

»مصالح ساختمانی« روی دست دلالان
رکود بخش ساخت و ساز در کنار سرعت 
نســبتا پایین طرح نهضت ملی مسکن 
ظاهرا به انباشت تولید مصالح ساختمانی 
روی دســت شــرکت ها و دلالانی که از 
ســال قبل تا پایان بهار امسال بر طبل 
گرانی می کوبیدند منجر شــده اســت. 
قیمت سیمان در تابستان نسبت به بهار 
۱۵ درصد افــت کرد و نرخ آهن و فولاد 

ثابت ماند.
به گزارش ایسنا، بررسی ها از حوزه ساخت 
و ساز حاکی از آن که برخی سازندگان در 
پاس کردن چک های مصالح ساختمانی 
دچار مشکل شــده اند. با این حال هنوز 
شرکت ها و دلالان مصالح طی تماس با 
مدیران پروژه ها آنها را به خرید اقساطی 

نهاده های ساختمانی ترغیب می کنند.
به نظر می رسد رکود بازار مسکن، دامن 
بخش ساخت و ساز را گرفته است. بهار 
امسال تولید مسکن در تهران نسبت به 
مدت مشابه ســال گذشته ۴۶.۱ درصد 
و در کل کشــور ۱۳ درصد کاهش یافته 
است. عمده پروانه های ساختمانی که در 
پاییز و زمســتان سال گذشته صادر شد 
مربوط به طرح نهضت ملی مسکن بود؛ 
پــروژه ای که با توجه به کمبود منابع به 

تدریج کندتر پیش رفته است.
اگرچه برخی کارشناسان معتقدند رونق 
ساخت و ســاز می تواند به رشد قیمت 
مسکن منجر شود. اما در مقابل، عده ای 
دیگر می گویند که عرضه مسکن منجر 
به کاهش فشــار تقاضا می شــود و در 
بلندمــدت به نفع مردم اســت؛ چرا که 
هزینه های مسکن سنگین ترین وزن را در 
ســبد خانوار دارد و تامین خانه می تواند 
هزینه هــای خانواده هــا را تــا حد قابل 
توجهی پایین بیــاورد و تورم را کاهش 

دهد.
وزارت راه و شهرســازی از اجرایی شدن 
یک میلیون واحد نهضت ملی مســکن 

ســخن می گوید. اما طبق اعام سازمان 
ملی زمین و مسکن برای ۵۰۹ هزار واحد 
پروژه تعریف شــده و ۱۹۴ هزار واحد به 
مرحله فونداسیون رسیده است. مسئولان 
وزارتخانه می گویند بایــد به این تعداد 
واحدهای خودمالکی، نوسازی روستایی و 
غیره را هم اضافه کرد که مجموع تولید 
مسکن در کشور را به یک میلیون واحد 

می رساند.
اما فضای کلی نشــان می دهد امیدواری 
به وعده وزارت راه و شهرســازی مبنی 
بر ســاخت چهار میلیون واحد مسکونی 
کمرنگ شده است. به دلیل عدم توانایی 
متقاضیــان در تامیــن آورده، افزایــش 
هزینه ها نســبت به سال گذشته و ورود 
نکردن سیستم بانکی به این طرح برای 
تامین وام واحدها، پروژه ها دچار کندی 

در اجرا شده اند.
سنگین تر شدن رکود مسکن نسبت به 
سال گذشته اثر منفی بر صنایع جانبی 

این بخش داشته اســت. اگرچه عواملی 
همچــون کســادی معامات مســکن، 
نوســانات ارزی، قیمت گذاری دستوری، 
قطعی برق در بعضی مقاطع و مشکات 
صادرات ســیمان و فولاد، مشکاتی را 
برای صنایع سیمان و فولاد ایجاد کرده 
اما سازندگان مهمترین عامل در کسادی 
بازار نهاده های ساختمانی را کاهش شدید 
ساخت مسکن می دانند. البته از زمانی که 
ســیمان در بورس کالا عرضه شده این 
صنعت دچار تحول شــده و بیشتر مورد 

توجه قرار گرفته است.
از ســوی دیگر توفیق برنامه های دولت 
در رفع محدودیتهــای برق کارخانجات 
سیمان و فولاد منجر به مازاد تولید نهاده 
های ساختمانی شده که دست کم از این 
نظر نگرانی ها بابت تورم مصالح ساختمانی 

کاهش پیدا کرد و بازار به آرامش رسید.
قیمت نهاده های ساختمانی شهر تهران 
در تابستان ۱۴۰۱ کاهش ۳.۴ درصدی را 

در مقایسه با بهار تجربه کرد. این در حالی 
است که فصل بهار، نهاده های ساختمانی 
در پایتخت رشــد ۲۶.۳ درصدی قیمت 
را در مقایســه با زمستان ۱۴۰۰ به ثبت 
رســانده بود. در بین گروه های اجرایی، 
بیشترین تورم فصلی مربوط به »نقاشی 
ســاختمان« بــا ۹.۹ درصــد افزایش و 
کمترین تورم به گروه »سیمان، بتن، شن 
و ماسه« با منفی ۱۵.۴ درصد مربوط شد. 
قیمت گروه »آهن، میلگرد و پروفیل« نیز 
۰.۴ درصد در مقایســه بــا بهار کاهش 
یافت. قیمت هر کیلوگرم میلگرد در حال 
حاضر بین ۱۶ تا ۱۷ هزار تومان و قیمت 
هر پاکت سیمان تیپ ۵ تقریبا ۵۵ هزار 

تومان است.
تابســتان ۱۴۰۱ تورم نقطــه به نقطه 
مصالح ســاختمانی شــهر تهران ۲۹.۳ 
درصــد بوده کــه در مقایســه با فصل 
قبل )۴۳.۴ درصد( معادل ۱۴.۱ درصد 

کاهش داشته است.

درخواست عراق از اوپک برای بازبینی سهمیه تولید نفت
عراق از اوپک خواست سهمیه تولید نفت که 
برای این کشــور تعیین شده است را بازبینی 
کند. به گزارش ایسنا، خبرگزاری دولتی عراق 
به نقل از محمد شیاع السودانی، نخست وزیر 
این کشــور خبر داد بغداد می خواهد سهمیه 
تولید نفت تعیین شده توسط اوپک، بازبینی 
شود. نخســت وزیر جدید عراق، اوایل هفته 

جاری در اظهاراتی گفته بود: عراق که دومین 
تولیدکننده بزرگ عضو اوپک اســت، پس از 
چند دهه تحمل جنــگ، تحریم و حمات 
تروریستی، تاش می کند درآمدش را افزایش 
دهد. سهمیه تولید عراق در اوپک پاس باید 
بازبینی شــود تا این عوامل به حساب آورده 
شــود. وی بدون اشاره به جزئیات، اعام کرد 

این موضوع با اعضای دیگر این گروه در میان 
گذشته خواهد شد. بنا به گفته السودانی، عراق 
قصد دارد ظرفیت تولید نفت خود را افزایش 
داده و شرکت های جهانی را به فعالیت در این 
کشور ترغیب کند. دولت به همه توافقهایی که 
دولت های قبلی با شرکت های نفتی بین المللی 

امضا کرده اند پایبند است.

دیدگاه

بازار طلا

طلای جهانی همچنان صعودی
قیمت طا روزگذشته)چهارشــنبه( نزدیک به بالاترین حد خود 
در سه ماه گذشــته ثابت ماند، زیرا نشانه هایی از کاهش تورم در 
ایالات متحده شرط ها را برای افزایش نرخ بهره کمتر، افزایش داد.

به گزارش ایسنا، بهای هر اونس طا در ساعت ۸ و ۱۵ دقیقه صبح 
به وقت شــرقی با ۶.۷ درصد کاهش به ۱۷۷۲ دلار و ۵۰ ســنت 
رســید و قیمت طای آمریکا نیز با ۰.۳۸ درصد کاهش به ۱۷۷۳ 

دلار و ۵۰ سنت در هر اونس رسید.
ایلیا اســپیواک، استراتژیســت ارزی در DailyFX گفت: طا 
همچنان تا حد زیادی به فدرال رزرو وابســته اســت و می توانیم 
ببینیم که این فلز گرانبها از زمان افزایش هفته گذشته به نوعی به 

روند صعودی خود ادامه می دهد.
بر اســاس گزارش رویترز، داده های روز سه شــنبه نشان داد که 
قیمت های تولیدکننده ایالات متحــده در ماه اکتبر کمتر از حد 
انتظار افزایش یافته و شواهدی مبنی بر شروع کاهش تورم است. 
این داده ها به دنبال افزایش کمتر از حد انتظار در هفته گذشته در 
قیمت های مصرف کننده در ماه اکتبر، این امیدها را تقویت کرده 
اســت که فدرال رزرو آمریکا می تواند افزایش نرخ بهره خود را در 
آینده کاهش دهد.با این حال، رافائل بوستیک، رئیس فدرال رزرو 
آتانتا گفت که با پیش بینی افزایش بیشــتر برای کاهش تورم به 
هدف دو درصدی فدرال رزرو، او شواهد اندکی می بیند که انقباض 

سیاست پولی تهاجمی تورم را کاهش دهد.
در حالی که طا به عنوان یک سرمایه گذاری مطمئن در زمان عدم 
اطمینان سیاسی و مالی مورد استفاده قرار می گیرد، افزایش نرخ 

بهره تمایل به کاهش جذابیت شمش را دارد.
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توئیت بازی رضا امیرخانی و معاون فرهنگی شهردار مشهد

کافه کتاب آفتاب مشهد؛آزمون راست گویی
ایسنا نوشت: رضا امیرخانی، نویسنده و 
حسین باغگلی، معاون فرهنگی شهردار 
مشهد ، پس از نامه وی برای تخلیه کافه 
کتاب آفتاب در توئیتر به انتشار مطالبی 

به گفت وگو با یکدیگر پرداختند.
رضا امیرخانــی پس از انتشــار بیانیه  
۱۳۴ نفر از فعالان فرهنگی کشــور در 
واکنش به نامه شــهرداری مشهد برای 
تخلیــه و تعطیلی کافه کتــاب آفتاب 
مشهد که اشــخاص مختلفی از جمله 
عبدالله کوثــری، بیــژن عبدالکریمی، 
هادی خانیکی، میاد دخانچی، حسین 
دهباشی، ســلمان کدیور، محمدکاظم 
کاظمی، ســعید بیابانکی و... آن را امضا 
کــرده بودند، در کانــال تلگرامی خود 
نوشته است: با متن بیانیه  راجع به کافه 
کتاب آفتاب مشهد همدلم اما بر مبنای 
اصول شــخصی از امضــای بیانیه های 

گروهی پرهیز می کنم.
او در ادامه خطاب به حســین باغگلی، 
معاون فرهنگی شــهردار مشهد و وزیر 
نخست پیشــنهادی آموزش و پرورش 
دولت ســیزدهم که از ســوی مجلس 
شورای اسامی رای اعتماد کسب نکرد، 
نوشت: دوست عزیزی که می خواستی به 
فرزندان ما راســت گویی بیاموزی و به تو 
اعتماد نکردند و فی الحال دستور محرمانه  
تعطیلی امضا کرده ای، آیا خودت به این 
نتیجه رسیده ای؟ باغت آباد، پس به مردم 
شــهرت توضیح بده... اگر نه مثل آنکه 
آبــروی حوزه  هنری مشــهد را انداخت 
روی بند رخــت، قهرمان بازی درنیاور و 
مسئولیت امر و نهی دیگران را بر دوش 

خود نگذار!!
حسین باغگلی نیز در پاسخ به امیرخانی 

طی رشته توییتی نوشته است:
این روزها بحث کافی شــاپ و فروشگاه 
کتــاب آفتاب و ابــاغ معاونت فرهنگی 
شهرداری مشــهد داغ است و هر کسی 
موضعی می گیرد. بنایی به سخن گفتن 
در روزهایی که اکثر مردمان این سرزمین 

بیش از آنکه بشنوند، دوست دارند سخن 
بگویند؛ نداشتم.

در ایــن میان اما، نوشــته یک اهل قلم 
و تذکر او بــه توضیح ایــن واقعه برای 
مردم شــهرم، این امید را ایجاد کرد که 
شــنوندگانی برای این حکایت هستند و 
تمایل به شنیدن وجود دارد؛ لذا تصمیم 
گرفتم برای این دوســت و مردم شهرم 

بنویسم و البته بی پرده بنویسم.
بگذریم از حواشــی که تمایل ورود به 
آن ها را ندارم اما دوســت عزیز، غصه و 
قصه وابســتگی به کمک های دولتی و 
شــبه دولتی که شما قبل تر، به خوبی، 
در نفحات نفت به آن اشاره کرده بودید: 
»در این گوشــه خاک، می تواند کسی 
به دنیا بیاید و بالغ شــود و از پدر پول 
توجیبی بگیرد، بعد بزرگتر شــود و از 
دولت پول توجیبی بگیرد و بعد هم ریق 
رحمت را سر بکشد و وارد بازار »واقعی 
و رقابتی کسب و کار نشود« )ص ۱۱(: 
واقعیتی اســت که امروز مجموعه هایی 
چون »آفتــاب« را مبتا به خود نموده 
است. »آفتابی« که از بهمن ماه ۱۳۹۴ 

طلوع خود را وابســته به کمک شــبه 
دولتی شهرداری نمود. )۲۰۰ متر مربع 
در یکــی از تجاری ترین مناطق شــهر 
مشــهد به قیمت اجاره میانگین ماهانه 
کمتــر از ۲ میلیون تومــان( و قرار بود 
پایان تیر ماه ۱۳۹۸ از این مادر شیرده 
جدا شود و مستقل زیست کند اما بیش 
از سه ســال است که حاضر به مستقل 
شــدن نیســت و برای باقی ماندن در 

دامان این مادر بهانه گیری می کند.
او مهلــت ۱۲ روزه را مطــرح می کند و 
بــه همراهی ۱۲۰۰ روزه پــس از پایان 
قرارداد)یا حداقل مهلت ۴۸۰ روزه دوره 
مدیریت شــهری جدید( و نشست های 
شــخصی مــن و همکارانم بــا رویکرد 
دوســتانه و همدلانه در ۱۰ ماه گذشته 

هیچ اشاره ای نمی کند.
آفتابی که در همه این ســال ها قرار بود 
یارانه های شــبه دولتی)که متعلق به  از 
همه شــهروندان مشهد است( بهره ببرد 
تا بتواند روی پای خودش بایستد و بعد 
فرصت را بــرای جوان ترها و تازه واردها 
به عرصه فرهنگ فراهــم کند، اما حالا 

از هر ابزاری برای ماندن بیشتر استفاده 
می کند.

اتفاقا من از »نفحات نفت« شما آموختم 
کــه این در بغل گرفتن هــا، چقدر برای 
راه افتادن مضر اســت و امــروز از زبان 
»آفتاب« به عنوان یک اهل فرهنگ)که 
در تمام ســال های زندگیــم و اکنون به 
او احترام می گذارم( می شــنوم: »آفتاب 
هرگز نمی میــرد« و ای کاش به ویژگی 

دیگر آفتاب هم اشاره می شد.
که »آفتاب برای زیستن نیازمند حرکت 
است و آفتاب در ســکون معنا ندارد...« 
»حق« می داند که آنچه نوشتم براساس 
راســتگویی« بود )هرچند در این مجال 
فرصت بیان همه ماجرا نیست؛ اما جمله 
پایانی ام این باشــد دوســت عزیز؛ آری 
قرار بود به فرزندان این ســرزمین راست 

گویی« بیاموزم، اما اعتماد نشد.
ولی قرار نبود فقط به آن ها »راست گویی« 
بیاموزم بلکه قرار بود »سخت کوشــی«، 
»خاقیت«، »خطرپذیــری«، »وفای به 
عهد« و »عشــق به دیــن و میهن« هم 

بیاموزم...

پخش فوتبال در سینما بستگی به نظر شورای تامین دارد
سرپرســت امور ســینمایی حوزه هنری 
خراســان رضوی از آخرین شرایط پخش 
رقابت های جام جهانی در سینماها گفت.

احمدرضا بهبهانی در گفت وگو با ایســنا 
در خصــوص آخریــن وضعیــت پخش 
رقابت هــای جام جهانــی ۲۰۲۲ قطر در 
ســینماهای مشهد خاطرنشــان کرد: بر 

اســاس نامه ای که از تهران به اســتان ها 
اباغ شــده، شــورای تامین هر شهر در 
ایــن خصوص بایــد تصمیم گیری کند و 
هنوز پخش این رقابت ها در سینما قطعی 

نیست.
بهبهانــی ادامه داد: اگر یــک روز هم به 
پخش رقابت هــا مانده باشــد و با تایید 

شورای تامین سایت را برای فروش بلیت 
باز کنیم، ظرفیت سالن ها تکمیل خواهد 

شد و از این بابت نگرانی وجود ندارد.
وی اضافه کرد: اگر پخش بازی های جام 
جهانی در سینما قطعی شود، بلیت فروشی 
 فقط بــه صورت اینترنتــی انجام خواهد 

شد.

موسیقی خراسان از کجا ضربه سخت خورد
»شــیوه های آوازخوانی جنوب و شــرق 
خراســان« در اولین نشست سومین روز 
از بخــش پژوهش پانزدهمین جشــنواره 
ایــران توســط غفور  موســیقی نواحی 

محمدزاده بررسی شد.
»شــیوه های آواز خوانی در جنوب و شرق 
خراسان« عنوان تازه ترین نشست پژوهشی 
سومین روز از برگزاری پانزدهمین جشنواره 
موســیقی نواحی بود که طــی آن غفور 
محمدزاده از پژوهشگران این عرصه به ارائه 

نقطه نظرات خود در این زمینه پرداخت.
غفــور محمدزاده در ابتدای این نشســت 
گفت: وقتی اسمی از موسیقی تربت جام 
می آید بسیاری تصور می کنند که این نوع 
موسیقی فقط یک موسیقی عرفانی است، 
در حالی که بنده بــر این باورم که در این 
موسیقی بسیاری دیگر از معانی را می توان 
جســتجو کرد که در آن موســیقی های 
عاشقانه و موسیقی های مذهبی نیز وجود 
دارد. در حوزه موسیقی مذهبی می توان به 
گونه هایی چون »مناقب خوانی« و »صلوات 
خوانــی« نیز اشــاره کرد کــه در مناطق 
مختلف خراسان قابل یافت است. در حوزه 
موسیقی های عاشقانه منطقه تربت جام نیز 
منظومه های بسیار شیرین و جذابی است 

که اتفاقاً از تنوعات بسیار زیادی برخوردار 
است. قصه های شیرینی که در هم جواری 
با موسیقی تبدیل به آثار بسیار شنیدنی و 
جذابی شــده اند که می تواند برای ما قابل 

توجه باشد.
این پژوهشگر موســیقی نواحی خراسان 
ادامه داد: بحث دیگری که در موســیقی 
منطقه تربت جام مطرح می شود، »پندنامه 
خوانی« اســت که دربرگیرنده ســجایای 
اخاقی و رفتاری از زبان خواننده است. در 
این راستا سبک موسیقی »حماسی خوانی« 
را داریم که متاسفانه در زمان حال به این 
سبک ها توجهی نمی شود. شرایطی که با 
درگذشت استادان بزرگ موسیقی نواحی 
خراســان از جمله غامعلــی پورعطایی، 
نورمحمد درپور، ذوالفقار عسگریان و دیگر 
هنرمندان پیشکسوت طی سال های اخیر 

ضربه بسیار ســختی به موسیقی منطقه 
خراســان زد. این در حالی است که الحان 
و سبک های دیگری نیز در حوزه موسیقی 
خراسان وجود دارد که مرتبط با سوگواره ها 
و آیین های سوگ است که عمدتاً در منطقه 
بیرجند قابل مشاهده بوده و به »نوا آوردن« 

معروف است.
نویسنده فرهنگ نامه موسیقی تربت جام با 
برشمردن دیگر سبک های موسیقی منطقه 
خراسان به بحث ترانه های کار اشاره کرد و 
گفت: کارآواها یکی از نقاط مغفول موسیقی 
شرق و جنوب خراسان است که نمی دانم 
چرا این مجموعه های موسیقایی به صورت 
یک مجموعــه واحد پیش روی مخاطبان 
در قالب آثار مکتوب در نیامده است؟ اینها 
نکات مهمی است که اگر به آنها بی توجهی 
کنیم به معنا و مفهوم مطلق کلمه در حال 

نابودی است.
محمدزاده به گونه »شاهدخوانی« به عنوان 
یکی از ســبک های موســیقایی منطقه 
خراســان اشــاره کرد و گفت: این سبک 
موسیقایی یکی از مهم ترین موسیقی های 
منطقه تربت جام اســت که در این عرصه 
شــاهد اجرای آثار با کیفیتــی در حوزه 
»شــاهدخوانی« هســتیم که اســتادان 
بزرگی چون درپور و پورعطایی بر اســاس 
داستان های معاصر ایرانی از جمله شهادت 
مــرزداران و هــم وطنان ما آثار بســیار 
ارزشمندی را در حوزه معاصر تولید کردند. 
در این چارچوب ما سبک »فلک خوانی« و 
»فصل خوانی« را داریم که اولی در انتقاد به 
شرایط جامعه روز و دومی در مناسبت های 
فصلی خوانده می شــوند. در این مسیر ما 
ســبک »الف خوانی« را داریم که به شیوه 
آموزش حــروف الفبا توســط هنرمندان 
اجرا می شــود که هنرمندان ما بر اساس 
الفبای عربی و مکتب خانه ای این ســبک 
آن را پیــش روی مخاطبان قرار می دهند. 
ما در حوزه موسیقی زنان نیز سبک هایی 
داریم که عمدتاً بر محور لالایی ها متمرکز 
اســت و آثاری هستند که می تواند توسط 

مجموعه های فرهنگی ثبت و ضبط شود.

چالش های عجیب یک فیلم برای اکران
ازجوگیری بازیگران تا لغوتبلیغات!

نوید اســماعیلی کارگردانی فیلم سینمایی  »طبقه یک و نیم« به تشریح 
تجربه های عجیب خود در فرآیند اکران و تبلیغ این فیلم سینمایی پرداخت.

نوید اســماعیلی کارگردانی فیلم سینمایی »طبقه یک و نیم« در گفتگو 
با خبرنگار مهر درباره شرایط اکران عمومی این فیلم سینمایی گفت: در 
شــرایطی که دسترسی به فضای مجازی برای تبلیغ فیلم وجود ندارد، ما 
برای تبلیغ فیلم خود با شــهرداری تهران وارد مذاکره شدیم و قراردادی 
را بابت ۲۰ عدد بیلبورد منعقد کردیم که این تعداد بیلبورد برای ما ۲۲۰ 
میلیون تومان هزینه دربرداشت! چک های مربوط به این مبلغ را پرداخت 
کردیم و بیلبوردها هم نصب شــد اما به فاصله ۲۴ الی ۴۸ ســاعت، تمام 
بیلبوردهای ما جمع آوری شــد و فضای آن به بیلبوردهای فرهنگی خود 

شهرداری اختصاص پیدا کرد!
وی افزود: وقتی پیگیر شدیم، هیچ کس پاسخگوی ما نبود و تنها متوجه 
شدیم با دستور رئیس سازمان زیباسازی شهرداری این اتفاق رخ داده، این 
رفتار در حالی اســت که من ماشین شخصی ام را فروختم تا بتوانم لااقل 
این تعداد بیلبورد برای تبلیغ فیلم خودم داشــته باشم. یک نفر هم نبود 
که در این شــرایط حواسش به من به عنوان یک فیلمساز مستقل باشد. 
همه مستندات و قراردادهای ما برای اجاره یک ماهه بیلبوردهای شهرداری 
موجود اســت. هر چند اصل پول ما برای اجــرای این بیلبوردها را به ما 
برگرداندنــد اما چه فایده؟ حتی یک هزار تومانی هم به عنوان ضرر و زیان 
به ما پرداخت نکردند و حتی بیلبوردهای جایگزین هم به ما ندادند. هدف 

ما تبلیغ فیلم مان بود.
گفتند الحمدلله که اصل پول تان را عودت دادیم!

این کارگردان گفت: من کارگردانی هســتم که با بودجه شخصی خودم 
فیلم می ســازم و به همین دلیل هم دنبال آن می دوم تا بتوانم به بهترین 

شــکل آن را اکران کنم. اینکه 
شخصاً توانســته ام با یک ارگان 
دولتی به توافق رسیده ام و بابت 
آن قرارداد هم منعقد شده است 
اما به آن پایبند نبودند، غیرقابل 
دفاع است. در پاسخ به پیگیری و 
اعتراض هم می گفتند، الحمدالله 
که اصل پول شــما عودت داده 

شده است. این از هر توهینی برایم بدتر بود!
اسماعیلی افزود: اگر قرار بر عدم تبلیغ فیلم های سینمایی است، چرا از ابتدا 
قرارداد امضا می کنید و مهمتر از آن چرا فیلم های دیگر به راحتی دارند در 
همین روزها تبلیغ می شوند؟ مگر فیلم های »انفرادی« و »دوزیست« همین 

الان در سطح شهر بیلبوردهای تبلیغاتی ندارند؟
بازیگرانی که در فضای مجازی جوگیر می شوند!

کارگردان »طبقه یک و نیم« در ادامه با انتقاد از بازیگران فیلم خود بیان 
کرد: بازیگری که همان ابتدای کار برای من شرط گذاشته بود تا پول من 
را کامل تسویه نکنید، مقابل دوربین نمی روم و به نظر حق هم داشته که 
دســتمزدش را مطالبه کند، امروز وقتی می گویم لااقل برای تبلیغ فیلم 
یک اســتوری بگذار، می گوید در این شرایط حاضر به تبلیغ فیلم نیستم! 
بالاخره من به عنوان کارگردان این فیلم هم جزوی از همین مردم هستم، 
مگر می شود به اسم حمایت از مردم، به کار من آسیب بزنید؟ برخی از این 
دوستان احساس می کنند اگر برای فیلمی که در حال اکران در سینما دارند 

تبلیغ کنند، از چشم مردم می افتند!
وی تأکید کرد: ما یک فیلم فرهنگی ساخته ایم و می خواستیم حال مردم با 
این فیلم خوب شود. فیلم ما در همین شرایط نامناسب، طی ۸ روز حدود 
۶۰۰ میلیون تومان فروش داشته است و این یعنی به اندازه خودش مردم 
از آن اســتقبال هم کرده اند و حال شان خوب شده، مهم این است که هر 
کدام از ما در جایگاهی که هستیم، بتوانیم به مردم خدمت کنیم نه اینکه 
جوگیر شویم و از خانه بخواهیم با یک استوری، برای دیگران مشکل ایجاد 
کنیم! هنرمندی که در همین شرایط هم دستمزد میلیاردی اش را می گیرد 
چرا باید برای گوجه کیلویی ۲۰ هزار تومان استوری اعتراضی بگذارد؟ این 
انصاف نیست! این دروغ است. وقتی همه تفریحات و دورهمی های تان سر 
جای خودش هســت، چرا در فضای مجازی می خواهید تصویر دیگری از 

خودتان ارائه دهید؟ چرا باید دورو باشیم؟
تعهدنامه تلویزیون برای جریمه ۵ میلیارد تومانی!

اسماعیلی درباره مذاکره با مسئولان تلویزیون برای تبلیغ فیلم »طبقه یک 
و نیم« هم گفت: براســاس مذاکراتی که پیش از این داشتیم، برای تبلیغ 
فیلم با قیمت به ازای هر ثانیه ۲۴۰ میلیون تومان، با ما صحبت کردند. بر 
همین اساس ۵ میلیارد تومان اعتبار رایگان به عنوان هدیه به ما دادند که 
حاصلش می شد یک بار پخش تیزر فیلم ما از شبکه چهار، آن هم ساعت 
۸ صبح! بابت همین اندازه هم تعهدنامه ای را جلوی ما گذاشتند که اگر به 
هر عنوانی تیزر فیلم شما از شبکه های ماهواره ای و یا فضای مجازی پخش 
شود، باید تمام ۵ میلیارد تومان را به عنوان جریمه به سازمان صداوسیما 
بازگردانید! مدیر تولید فیلم ما هم گفت زیربار چنین تعهدی نمی رویم و 

منصرف شدیم.

کافه  فیـلم
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 بدرود مهندس پاک دست و 
فساد ستیز

براساس اخبار منتشر شده مهندس شرکاء رئیس مرکز کارشناسان 
رسمی دادگستری حدود ساعت ۱۴:۳۰ دقیقه بعد از خروج از محل 
کار مورد سوء قصد قرار گرفته و با شلیک گلوله به قتل رسید. جامعه 
مهندسی استان از عصر روز سه شنبه در ماتم قرار گرفته و با بهت و 

حیرت از این حادثه عزادار است.
هنوز در شوک ناشی از شــنیدن خبر ترور مهندس محمدحسین 
شــرکاء قرار دارم هنوز نمی توانم باور کنم که این مهندس باهوش و 
پاک دست را از دست داده ایم، بی شک مهندس شرکاء مایه افتخار 

جامعه مهندسی خراسان و ایران است.
اولین ماقات و دیدار با مهندس شرکاء را به خاطر ندارم اما هر زمانی 
که به کارشناس شجاع نیاز داشتم تا اطاعات تکمیلی درباره گزارش 
را بگیرم بافاصله سراغ او می رفتم، مهندس شرکاء تجربه کافی در 
امور مهندسی و ساخت و ساز داشت و هر کلمه ای که بیان می کرد 
بر مبنای تجربیات اندوخته و به صورت علمی و کاما تخصصی بود.

او کارشناس عمران پایه یک نظارت و محاسبات و کارشناس رسمي 
دادگســتری بود که به مدت ۶ ســال رئیس شــوراي حل اختاف 
ســازمان نظام مهندسی استان، مدت ۸ سال رئیس انجمن مدیران 
دفاتر مهندسي استان خراسان رضوی، به مدت ۳ سال نائب رئیس 
شورای انتظامی سازمان نظام مهندسی خراسان رضوی، عضو هیئت 
مدیره سازمان نظام مهندســی ساختمان خراسان رضوی، نماینده 

سازمان نظام مهندسي خراســان رضوي در کمیته کنترل کیفیت 
مصالح ساختماني استانداری خراســان )شوراي فني استان(، عضو 
کمیته فنی ســازمان نظام مهندسی، عضو کمیته تخصصي عمران 
سازمان نظام مهندسي خراسان رضوی، مدیر مسئول دفتر مهندسی 
۱۹۹،  مدیر عامل و رئیس هئیت مدیره شرکت بتن سازه خراسان به 
مدت ۲۰سال، در بخش های اجراء ، نظارت و مدیریت در پروژه های 

مسکونی، تجاری و صنعتی بیش از ۳۰ سال سابقه داشت.
مهندس شــرکاء در دوران ریاســت هیئت مدیره و ســازمان نظام 
مهندسی ساختمان خراسان رضوی در مبارزه با با فساد و رانت خواری 
و اعمال نفوذ افراد در این تشــکل غیــر دولتی تاش همه جانبه ای 
داشــت و با توجه به تسلطی که به قوانین و مقررات نظام مهندسی 

داشت، به خوبی توانست این مسیر را طی کند.
او در مرکز کارشناسان دادگستری نیز همان رویه و روحیه را داشت و 
بدون واهمه از افراد مسیر درست را طی کرد و توانست موفقیت های 

زیادی داشته باشد.
مهندس شرکاء در هر مجموعه ای حضور داشت اصاح ساختارهای 
معیوب و فســادزا را دردســتور کار قرار می داد و شاخ  و برگ های 
مضاعفی که برای مردم در سیســتم مانع تراشــی می کرد را بدون 
رودربایســتی اصاح کرد و بدون این که از عواقب آن واهمه داشته 

باشد در مسیر درست گام برداشت.
پیام تسلیت نظام مهندسی خراسان رضوی

سازمان نظام مهندســی خراسان رضوی طی اطاعیه ای درگذشت 
مهندس محمدحســین شرکاء رئیس اسبق سازمان نظام مهندسی 

ساختمان استان را تسلیت گفت.
در این اطاعیه آمده است: 

کل من علیه فان و یبقی وجه ربک ذوالجال و الاکرام
ضایعــه درگذشــت مهندس محمدحســین شــرکاء رئیس مرکز 
کارشناسان رسمی قوه قضائیه خراسان رضوی و رئیس اسبق سازمان 
نظام مهندسی ساختمان استان، جامعه مهندسی را در بهت و اندوه 

فرو برد.
خدمات ارزنده  در دوران مسئولیت و نقش پررنگ ایشان در جامعه 

مهندسی در یاد و خاطر همگان به نیکی باقی خواهد ماند.
سازمان نظام مهندسی ساختمان خراسان رضوی درگذشت ایشان را 
خدمت خانواده محترم و جامعه مهندسی استان تسلیت عرض نموده 
و از خداوند متعال برای آن مرحوم غفران و رحمت واســعه الهی و 

برای بازماندگان  اجر صبر بر مشیت پروردگار مسئلت دارد.

فرودگاه شهید هاشمی نژاد؛ مزاحم یا مراحم 

جابه جایی فرودگاه مشهد امکان پذیر نیست
مدیــرکل فرودگاه هــای خراســان رضوی 
گفت: جابه جایی فــرودگاه در کوتاه مدت و 
میان مدت امکان پذیر نیست، اما در بلندمدت 
و چشم اندازی دور سیاست شرکت فرودگاه ها، 
دولت، مقامات استانی و مصوبه هیات وزیران 

جابه جایی آن در نظر گرفته شده است.
به گزارش صبح امروز، محمود امانی بنی در 
خصوص وضعیت فرودگاه بین المللی شهید 
هاشمی نژاد مشهد اظهار کرد: فرودگاه مشهد 
دومین فرودگاه کشــور از نظــر پروازهای 
داخلی و پس از فــرودگاه امام خمینی)ره( 
دومین فرودگاه در پروازهای خارجی است. 
به لحاظ تعداد پروازهــا نیز در جایگاه دوم 

کشور پس از فرودگاه مهرآباد قرار دارد.
وی افزود: پیش از شیوع کرونا در دهه آخر 
صفر، در دوران نوروز و ولادت امام رضا)ع(، 
روزانه ۲۸۰ پرواز رفت و برگشت داشتیم، اما 
در دهه پایانی صفر ســال جاری این تعداد 
به حدود ۲۰۰ پرواز رســید. در حال حاضر 
نیــز حدود ۱۶۰ پرواز داریــم  که ۲۷ پرواز 
آن خارجی اســت. مدیــرکل فرودگاه های 
خراســان رضوی گفت: یکی از ویژگی های 
منحصر به فرد فرودگاه مشهد این است که 
تمام پروازهای این فرودگاه با ظرفیت کامل 
جابجا می شود. فرودگاه مشهد به اکثر مراکز 
استان ها که دارای فرودگاه هستند پرواز دارد. 
تنها به فرودگاه بجنورد که نزدیک اســت و 
تعدادی از فرودگاه های جنوب غرب به دلیل 
نبود تقاضا و به شهرهایی که به فرودگاه های 

بزرگ نزدیک هستند، پرواز نداریم.
امانی بنــی در خصوص میــزان پروازهای 
خارجی گفت: به طور میانگین به ۱۰ کشور 
در هفته پرواز خارجی داریم، البته از مشهد 
به امارات و عراق برای ۲ شهر از آن ها پرواز 

در نظر گرفته شده است.
آلودگی صوتی هواپیماها به دلیل توسعه 

شهر مشهد است
وی در خصــوص علــت آلودگــی صوتی 
پروازهای فرودگاه مشهد خاطرنشان کرد: سر 
و صدای هواپیما ۳ تا ۴ پارامتر دارد. یکی از 
پارامترهای آن نزدیکی فرودگاه به شهر است 
که مشهد توسعه پیدا کرده است. فرودگاه 
پیش از سال ۱۳۳۷ که جانمایی شده و آن 
را با استانداردهای همان روز ساخته اند یکی 
از فرودگاه های اســتاندارد کشور محسوب 
می شود و در این مدت نیز توسعه نیافته، در 

حالیکه شهر مشهد توسعه یافته است.
مدیرکل فرودگاه های خراسان رضوی ادامه 
داد: عاوه بر گسترش شهر، آپارتمان سازی 
باعث شــده که صداها پخش نشود. صدای 
هواپیماها نیز قابل کاهش نیست، مگر اینکه 
ناوگان ها نو شــود که ۳۰ تــا ۴۰ درصد در 

کاهش صدای هواپیماها تاثیرگذار است.
امانی بنی در خصــوص جابه جایی فرودگاه 
مشــهد تصریح کرد: جابجایی فرودگاه در 
کوتاه مدت و میان مدت امکان پذیر نیست، 
اما در بلندمدت و چشم اندازی دور سیاست 
شــرکت فرودگاه ها، دولت، مقامات استانی 
و مصوبه هیات وزیران جابجایی آن در نظر 
گرفته شده است. مطالعات جابه جایی فرودگاه 
تمام شــده و چند گزینه وجود دارد که در 
غرب، جنوب و شرق مشهد باشد که بیشترین 

نظر ما روی غرب و شرق مشهد است.
وی اضافه کرد: سیاســت دولت و اســتان 
این است که فرودگاهی باشد تا حمل ونقل 
ترکیبی انجام دهد. یعنی راه آهن نزدیک آن 
باشد و بزرگراه در کنار آن قرار گرفته باشد. 
مطمئنا سرمایه گذاری که انجام می شود باید 
جایی باشــد که به شهر مشهد نیز نزدیک 

باشد. مدیرکل فرودگاه های خراسان رضوی 
افزود: در ســال جاری به جمع بندی محل 
فرودگاه خواهیم رسید، مابقی تصمیمات آن 
در اختیار استان است که کارهای تملک آن 
را انجام دهد. پس از تملک زمین به ســراغ 
جانمایی ترمینال و باندها می رویم، اما زمان 
دقیق احداث فرودگاه پس از انتخاب کامل 

مشاور مشخص می شود.
امانی بنی در پاســخ به این ســوال که اگر 
فرودگاه جدیــدی احداث شــود، فرودگاه 
هاشــمی نژاد کماکان به فعالیت خود ادامه 
خواهــد داد یا خیر، گفت: خیــر، فرودگاه 
هاشمی نژاد مشــهد مشکل سر و صدا دارد 
و به همین دلیل به دنبال ســاخت فرودگاه 
دیگری هســتیم. حتی در برخــی از نقاط 
نزدیک فرودگاه ســاختمان های مرتفع به 
دلیل استانداردهای هوا اجازه ساخت ندارند.

وی در خصوص اینکه احداث یک باند موازی 
در فرودگاه به کجا رسیده است، تصریح کرد: 
احداث باند موازی منتفی شــد. فقط در سال 
۱۴۰۲ نســبت به بهسازی و اصاح باند برای 
میان مــدت اقداماتی انجــام خواهیم داد تا 
تقاضاهای ما را پاسخ دهد. مدیرکل فرودگاه های 
خراسان رضوی در پاسخ به این سوال که چرا 
پروازها از سمت طرق انجام نمی شود تا صدای 

پروازها در سطح شهر کاهش یابد، افزود: هر 
پروازی که می خواهد وارد فرودگاه شــود، از 
حدود ۱۴۰ کیلومتری با مرکز فرودگاه تماسی 
حاصل کرده و میزان باد و هوای شهر را بررسی 
می کند. باند نیز بر اساس مقدار باد، جهت باد، 
هوا و نوع ابری که در منطقــه وجود دارد به 

خلبان پیشنهاد می شود.
امانی بنی اضافه کرد: بر این اســاس، خلبان 
تصمیم می گیرد کــه از کدام باند فرود آید. 
اینکه چرا پروازها اکثرا در نزدیک غروب از 
سمت شهر فرود می آیند به این دلیل است 
که جهت باد در آن زمان شــرقی به غربی 
اســت و هواپیما باید بر خــاف جریان باد 
صعود کــرده و فرود آید. نــوع ابری که در 
منطقه طرق وجود دارد نیز اجازه عبور پرواز 
از آن ابر را نمی دهد. هواپیمایی که می خواهد 
وارد ابر شود باید کل شرایط را در نظر بگیرد 
و به ناچار مجبور است از باندی استفاده کند 
که همه چیز استاندارد است و برای مسافران 

مطلوب تر باشد.

وی در خصوص محدودیت ساعت های پرواز 
فرودگاه مشهد خاطرنشان کرد: در گذشته 
محدودیتی اعام شده بود که از ساعت ۱۲ 
شب تا ۴ صبح پروازی انجام نشود. فرودگاه 
مهرآباد تنها پروازهــای داخلی را پذیرش 
می کند، اما اکثر پروازهای خارجی فرودگاه 
مشهد از ساعت ۲۳:۳۰ تا ۳:۳۰ بامداد انجام 
می شــود. نوع تایپ این پروازها به گونه ای 
است که تقریبا کمترین سر و صدا را دارند 
و مشکلی ایجاد نمی کنند. پروازهای داخلی 
فرودگاه مشهد نیز محدودیت زمانی ندارد و 
۲۴ ساعته انجام می شود. اگر فرودگاه مهرآباد 
در برخی از شــب ها نیز پــروازی پذیرش 

نمی کند به دلیل نبود پرواز است.
مدیرکل فرودگاه های خراســان رضوی در 
خصوص وضعیت عملیات عمرانی فرودگاه 
مشهد گفت: در ســنوات گذشته محوطه 
پارکینگ خودروهای فرودگاه به اتمام رسیده 
و مورد بهره برداری قرار گرفت که خیابان های 
ورودی به ترمینال خارجی و ورودی به طور 

کامل آماده بهره برداری هستند.
امانی بنی ادامــه داد: ترمینالــی داریم که 
مســاحتی حدود ۲۲ هزار متر مربع و چهار 
طبقه و ۲ طبقه منفی دارد. یک طبقه منفی 
آن برای شــرکت های هواپیمایی اختصاص 

داده شــده و به گونه ای برنامه ریزی شــده 
که مســافران از هر شــرکتی که بخواهند 
اســتفاده کنند. یک طبقه منفی دیگر آن 
تاسیساتی اســت و طبقه همکف و مثبت 
یک آن نیز تا پایان ســال مورد بهره برداری 
قرار خواهد گرفت. ۱۵ محل پارک هواپیما 
نیز تدارک دیده شده که در برخی قسمت ها 
به ۶۰ درصد پیشــرفت فیزیکی رســیده 
اســت، امیدواریم تا تابستان ســال آینده 
پارکینگ های هواپیما نیز مورد بهره برداری 

قرار گیرد.
هزینه 150 میلیاردی برای روشنایی 

باندهای فرودگاه مشهد
وی گفت: مسافران مشهد اکثرا زائر هستند 
و مســافرانی که در پاییز و زمستان مشرف 
می شوند برای تردد اذیت می شدند، از همین 
رو ۴ پل ارتباطی که سالن ترانزیت مسافران 
را مســتقیم به هواپیما منتقل می کند در 
نظر گرفته شده که ۲ پل مورد بهره برداری 
قرار گرفته و ۲ پل دیگر آن تا پایان سال به 

بهره برداری خواهد رسید. همچنین مطالعات 
باند فعلی فرودگاه برای روکش و چراغ های 
باند تمام شده که برای روشنایی باند حدود 

۱۵۰ میلیارد تومان هزینه شده است.
امانی  بنی در خصوص وضعیت فرودگاه های 
خراسان رضوی عنوان کرد: فرودگاه مشهد، 
ســبزوار و گناباد در مالکیت دولت و وزارت 
راه و شهرسازی قرار دارد. مالکیت فرودگاه 
ســرخس مربوط به آســتان قدس است و 
فرودگاه های گلبهار و کاشــمر نیز کوچک 
و آموزشــی هســتند که در اختیار بخش 

خصوصی قرار دارند.
فرودگاه سبزوار برای جایگزینی فرودگاه 

مشهد مهیا شده است
وی ادامــه داد: فــرودگاه ســبزوار یکی از 
فرودگاه های مرز هوایی کشــور اســت که 
می تواند پروازهای داخلی و خارجی داشــته 
باشــد. در حال حاضر این فرودگاه هفته ای 
۲ پــرواز دارد که ظرفیــت آن نیز افزایش 
یافته اســت. با شرایط جدید و توافقی که با 
ایرلاین های دیگر صورت گرفته اســت این 
فرودگاه از هفته آینده ۴ پرواز ورودی و ۴ پرواز 
خروجی خواهد داشت. پروازهای این فرودگاه 
تنها به تهران انجام می شود، در واقع فرودگاه 
ســبزوار جایگزین فرودگاه مشهد شده و از 

ساعت ۷ صبح تا ۱۲ شب خدمات می دهد.
فرودگاه گناباد تا پایان سال جاری به 

بهره برداری می رسد
مدیرکل فرودگاه های خراســان رضوی در 
خصوص وضعیت فرودگاه گناباد گفت: باند 
و پارکینــگ هواپیما و راه دسترســی بین 
پارکینگ هواپیمــا و باند در فرودگاه گناباد 
کاما آماده شــده اســت. ترمینال آن نیز 
حدود ۹۶ درصد پیشــرفت فیزیکی داشته 
است. دســتگاه های کمک ناوبری و کمک 
بازرسی این فرودگاه نیز در فرودگاه مشهد 
آماده شده اند. دیوار فرودگاه گناباد ۴۰ درصد 
تکمیل شــده و مابقی آن در ۲ ماه آتی نیز 
تکمیل خواهد شــد. فرودگاه تا پایان سال 
قطعا به بهره برداری می رســد و در اختیار 

شرکت های هواپیمایی قرار خواهد گرفت.
امانی بنــی در خصوص وضعیــت فرودگاه 
شهید مدرس کاشــمر تصریح کرد: کلنگ  
این فرودگاه در ســال ۸۹ زده شده است و 
سایت خوبی برای آن پیش بینی شده است 
و باند آن برای امداد و نجات در نظر گرفته 
شده بود. اطراف رودخانه فرودگاه زیرسازی 
شــده اســت، اما در حال حاضر مسکوت 
مانده و هیــچ برنامه اعتبارات ملی برای آن 
دیده نشــده است. در حال حاضر نیز برنامه 
اداره کل فرودگاه های خراسان رضوی تکمیل 

و بهره برداری فرودگاه گناباد است.

یکی از ویژگی های منحصر به فرد فرودگاه مشهد این است که تمام پروازهای 
این فرودگاه با ظرفیت کامل جابجا می شود. فرودگاه مشهد به اکثر مراکز 
استان ها که دارای فرودگاه هستند پرواز دارد. تنها به فرودگاه بجنورد که 
نزدیک است و تعدادی از فرودگاه های جنوب غرب به دلیل نبود تقاضا و 

به شهرهایی که به فرودگاه های بزرگ نزدیک هستند، پرواز نداریم

,,

مشهد به لیست پروازهای جام جهانی اضافه شد
مدیر روابط عمومی فرودگاه بین المللی شهید 
هاشمی نژاد مشهد از اضافه شدن مشهد به 
لیست پروازهای جام جهانی قطر خبر داد. 
حسن جعفری در گفت وگو با ایسنا با اعام 
این خبر اظهار کرد: شرکت هواپیمایی قطر 
در جدیدترین برنامه پروازی خود، مشهد را 
به لیست پروازهای جام جهانی ۲۰۲۲ قطر 

اضافه کرد. وی افزود: پیش از این هفته ای ۳ 
پرواز از فرودگاه مشهد به سمت قطر اعزام 
می شد، اما از ۲۶ آبان به مدت یک ماه روزانه 
یک پرواز به سمت قطر خواهیم داشت. این 
در صورتی است که رئیس سازمان هواپیمایی 
کشوری، ۳ آبان ماه از قطعی شدن پروازهای 
فوق العــاده برای جام جهانی از شــهرهای 

تهران، کیش، شیراز، اصفهان، مشهد و لار 
خبر داده بود، اما محمد محمدی بخش۱۰ 
آبان اعام کرد که پروازهای فوق العاده در ایام 
جام جهانی تنها از شهرهای تهران، شیراز، لار 
و لامرد صورت خواهد گرفت و شــهرهای 
مشــهد، اصفهان و کیش از برنامه پروازی 

شرکت قطری حذف شده اند.

دم
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511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده ۱۳ آئیـن نامـه قانـون 
تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقد 
سـند رسـمی . نظر به دسـتور مواد ۱ و ۳ قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسمی مصوب 
۱۳۹۰/۹/۲۰ و برابـر رای شـماره  ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰۶۰۰۳۶۶۳ 
هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانون مذکـور مسـتقر در واحد 
ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک تربـت حیدریـه تصرفـات  مالکانـه و 
بامعـارض متقاضـی  خانـم الهـه مجدی ضیـاء الدینـی فرزند 
از تربـت  غامعبـاس بـه شـماره شناسـنامه ۲۲۱۲  صـادره 
حیدریـه  نسـبت بـه ششـدانگ یکبـاب منـزل مسـکونی  بـه 
مسـاحت ۲۷۹/۱۰ متـر مربـع ) دویسـت و هفتـاد و نـه و ده 
اراضـی  از  از پاکــ  ۱۷۴ فرعـی  صـدم مترمربـع( قسـمتی 
آغویـه پـاک ۲۲۸  اصلـی دهسـتان اربعـه واقـع در خراسـان 
رضـوی بخش یک حـوزه ثبت ملـک تربت حیدریـه خریداری  
مـع الواسـطه از ورثـه مالـک رسـمی بانـو رقیـه سـلطان نفتی 
دیزقنـدی محـرز گردیـده اسـت. لذا بـه موجب مـاده ۳ قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی و مـاده ۱۳ قانـون آئیـن نامه مربوطه ایـن آگهی در دو 
نوبـت به فاصله ۱۵ روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشـار 
در  شـهرها منتشـر تـا در صورتیکـه اشـخاص ذینفع بـه آرای 
اعام شـده اعتراض داشـته باشـند بایـد از تاریخ انتشـار اولین 
آگهـی تـا دو ماه اعتراض خـود را به ایـن اداره ثبت محل وقوع 
ملـک تسـلیم و رسـید اخـذ نماینـد.  معترض بایـد  ظرف یک 
مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض مبادرت بـه تقدیم دادخواسـت 
بـه دادگاه عمومـی محـل نماید و گواهی دادخواسـت بـه اداره 
ثبـت محـل تحویـل دهـد کـه در ایـن صـورت اقدامـات ثبت 
موکـول بـه ارائـه حکـم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتـی که 
اعتـراض در مهلـت قانونـی واصـل نگردد یـا معتـرض، گواهی 
تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محل را ارائـه نکند اداره 
ثبـت مبـادرت بـه صـدور سـند مالکیـت مـی نمایـد و صـدور 

سـند مالکیـت مانـع از مراجعه متضـرر به دادگاه نیسـت. 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/۸/۱۰
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۸/۲۶

سید امین موسوی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

انگلیس خطرناکترین حریف ایران و مدعی قهرمانی در جام جهانی است
ملی پوش سابق کشورمان گفت: در جام 
جهانی حریف ســاده وجود ندارد اما به 
نظر می رســد انگلیس خطرناک ترین 

حریف ما در مرحله گروهی باشد.
به گزارش خبرنگار مهر، در فاصله کمتر 
ازسه روز مانده به آغاز بزرگ ترین رویداد 
ورزشــی جهان، تیم ملی کشورمان نیز 
آخرین مراحل آماده ســازی خود را در 
اردوی قطر پیش ســر می گــذارد تا با 
بهترین شــرایط ممکن در سخت ترین 
گروه مقدماتی جام جهانی با حریفانی 
چون انگلستان، آمریکا و ولز تقابل کند.

علــی لطیفــی پیشکســوت فوتبال و 
مهاجم سابق تیم ملی ایران در خصوص 
حضور ایران در جام جهانی در گفتگو با 
خبرنگار مهر اظهار داشــت: از نظر من 
تیم ملی در سخت ترین گروه مقدماتی 
قرار گرفته اســت و حضور در این گروه 
یک محک بســیار مهم برای فوتبال ما 
می باشد. حضور در این دوره جام جهانی 
برای ما مهیج تر از همیشــه است چون 
قرار اســت همه دیدارهای ما جذاب و 
تماشایی باشد. صعود از این گروه بسیار 
دشوار است، اما بارقه هایی از امید در دل 
مردم ایران برای راهیابی به مرحله بعدی 

قرار دارد.
پیشکســوت فوتبال تاکید داشــت: در 
حالی که هر ۳ دیدار ما دشــوار است، 
اما باید گفت انگلســتان خطرناک ترین 
تیم این گروه و حریف ماست و همین 
که اولین دیدار ما هم با این تیم مدعی 
است، کار را قدری دشوار تر می کند. این 
دیدار برای ما مثل یک شمشیر دو لبه 
است. اگر عملکرد خوبی داشته باشیم 
و از اولیــن حریفمان امتیــاز بگیریم، 
می توانیــم به بازی های بعد و در نهایت 
صعود امیدوار باشیم و اگر خدای ناکرده 

عملکردمــان در این بــازی قابل انتقاد 
باشد، شــاید روحیه تیم ملی هم برای 

دیدارهای بعدی تضعیف شود.
مهاجم ســابق تیم ملــی تصریح کرد: 
انگلیس یکی از بهتریــن و آماده ترین 
تیم های این دوره از مســابقات است و 
به گمــان من می تواند شــانس بالایی 
بــرای قهرمانــی در ایــن دوره از جام 
جهانی داشته باشد. آنها در همه خطوط 
بازیکنان خوبــی دارند، به خصوص در 
خط حملــه که حضور مهاجم شــش 
دانگی مثل هری کین زهر خط حمله 

آنها را بیشتر هم می کند.
کارشــناس فوتبال در خصوص لیست 
تیم ملی و میانگین بالای ســنی این 
تیــم بیان داشــت: الان دیگــر برای 
صحبت کردن در خصوص لیست تیم 
ملی زمان مناســبی نیست. گرچه من 
هم مثل خیلی از کارشناسان معتقدم 
بازیکنان شایسته دیگری هم بودند که 
شرایط حضور در تیم ملی را داشتند، 
اما در این مقطع به نظر ســرمربی تیم 
ملی احترام می گــذارم و هرگونه نقد 
دیگری را به پس از بازگشــت از جام 

جهانی موکول می کنم.
لطیفی گفــت: در بیــن بازیکنان تیم 
ملی ایران، هستند نفرات باتجربه ای که 
می توانند نقطه قابل اتکا تیم ملی در این 
بازی ها باشند و در کنار آنها هم هستند 
جوانان شایسته ای که در صورت دیدن 
اعتماد شــرایط پدیده شدن در قطر را 

دارند.
تیم ملی فوتبال کشــورمان نخستین 
دیــدار خود را در مرحلــه گروهی جام 
جهانی روز دوشنبه ۳۰ آبان و از ساعت 
۱۶:۳۰ مقابل تیم ملی انگلستان برگزار 

می کند.

رئیسی در آیین تجلیل از بانوان مدال آور ورزش ایران اسلامی:

بانوان قهرمان جلوه ای از شجاعت و قدرت ملی هستند
رئیس جمهور با بیان اینکــه امروز زنان 
ســهم بالایــی از افتخارات کشــور در 
عرصه های مختلف دارند، اظهار داشــت: 
مــدال آوری و قهرمانی بانوان ورزشــکار 
ایرانــی در میادین مختلــف منطقه ای و 
جهانی بسیار ارزشمند، تحسین برانگیز و 
امیدآفرین است و این مسیر پرافتخار حتما 

باید استمرار یابد.
به گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی پیش 
از ظهر امروز چهارشنبه در آیین تجلیل از 
بانوان مدال آور ورزش ایران اســامی که در 
سالن اجاس ســران برگزار شد، توجه به 
ورزش و حمایت از ورزشــکاران را رویکرد 
مهم و محوری دولت ســیزدهم عنوان کرد 
و گفت: امروز توجه به ورزش، به ویژه ورزش 
حرفه ای و قهرمانی یکــی از ضرورت ها در 
جهت ســامت جسمی، نشــاط فردی و 

اجتماعی است.
رئیــس جمهور با بیان اینکه امــروز بانوان 
قهرمــان و مدال آور جلوه ای از شــجاعت و 
قدرت ملی و مردمی هستند، افزود: حمایت 
از ورزشکاران به عنوان سرمایه های ارزشمند 
کشور در دســتور کار دولت است. به بانوان 
ورزشــکار اطمینان می دهم دولت به طور 
جدی به دنبال رفع موانع پیش روی آنها در 
زمینه های بودجه و امکانات و نیز اشتغال و 

مسائل معیشتی است.
رئیسی با بیان اینکه امروز زنان سهم بالایی 
از افتخــارات کشــور در عرصه های علمی، 
فرهنگی، اجتماعی، ورزشی و هنری دارند، 
اظهار داشــت: مدال آوری و قهرمانی بانوان 
ورزشکار ایرانی در میادین مختلف منطقه ای 
و جهانی بسیار ارزشمند، تحسین برانگیز و 
امیدآفرین است و این مسیر پرافتخار حتما 

باید استمرار یابد.
رئیس جمهور کســب هزار و ۳۶۳ مدال و 
عنوان قهرمانی ورزشــی در دولت سیزدهم 
را یک رکورد تاریخی و نشــانه عزم و اراده 
جوانان ایرانی بــرای افتخارآفرینی توصیف 
و تصریــح کرد: این اراده پولادین جوانان ما 
به ویژه دختران ورزشکار که در تاشند در 

سطح بین المللی افتخار کسب کنند و پرچم 
پرافتخار کشــورمان را در قله های افتخار و 
سربلندی به اهتزاز درآورند، در خورِ تحسین 

و تقدیر شایسته است.
رئیســی افزود: امروز بانوان مــا نه فقط در 
عرصه ورزش بلکــه در عرصه های مختلف 
علمی و پژوهشی و همچنین خدمت رسانی 
نقش آفرینی بسیار مهم و برجسته ای دارند؛ 
مردم هیچ گاه از خودگذشتگی و جانفشانی 
کادر بهداشت و درمان و به ویژه بانوان فعال 
در ایــن بخــش در دوران کرونا را فراموش 

نخواهند کرد.
رئیس جمهــور با بیان اینکــه در فرهنگ 
اســامی ما برای تعالی و رشد انسان، میان 
زنان و مردان تساوی وجود دارد، خاطرنشان 
کرد: شــأن و جایگاهی که فرهنگ اسامی 
برای زنان قائل شده، شأن و جایگاهی والا، با 
کرامت و عزتمندانه است که جلوه های زیبا 
و درخشان آن امروز در جامعه قابل مشاهده 
اســت و زنان و دختران نامدار و نام آور ما در 
عرصه های مختلف ورزشی، علمی، فرهنگی و 

هنری خوش می درخشند.
رئیســی در ادامه با اشاره به اعتای هویت، 

جایگاه و منزلت زنان پس از پیروزی انقاب 
اسامی تصریح کرد: امروز در جوامع مختلف 
نسبت به مســئله زن افراط و تفریط وجود 
دارد، برخی زنــان را در انزوا و برخی دیگر 
شأن زن را بازیچه هوی و هوس قرار داده اند 
که هر دو مردود اســت، اما به برکت انقاب 
اســامی و خون مطهر شــهدا، زنِ ایرانیِ 
مسلمانِ خودباور و خداباور نه حاضر است در 
انزوا قرار گیرد و نه شأن و کرامت او بازیچه 

هوی و هوس شود.
رئیس جمهــور در ادامه تصریح کرد: وقتی 
یک بانوی مســلمان ایرانی با چنین روحیه 
و باوری و همچنین حفظ شــئونات ملی و 
دینی خود در ســکوهای افتخار و قهرمانی 
می ایستد، حتما موجب ناراحتی و عصبانیت 
دشمنان خواهد شد و به همین دلیل است 
که با بهانه های مختلف و با ادعای حمایت 
از حقوق زنان، حملــه به باورها و اعتقادات 
زنان ایرانی را در دســتور کار قرار می دهند، 
بی آنکه بگویند با شــأن زن در جوامع خود 

چه کرده اند!
رئیــس جمهور در پایان خطــاب به بانوان 
ورزشکار مدال آور و افتخارآفرین گفت: به این 

میزان از موفقیت بسنده نکنید و حتما برای 
استمرار این مسیر پرافتخار تاش کنید.

پیش از ســخنان رئیس جمهور حمیدرضا 
ســجادی وزیر ورزش و جوانان گزارشی از 
حضور بانوان ورزشــکار ایرانــی در میادین 
و رویدادهای ورزشــی، تعــداد مدال های 
کســب شــده در دولت ســیزدهم، بانوان 
مربی و ورزشــکار لژیونر و داور و همچنین 
ســهمیه های کسب شــده در مسابقات و 

میادین جهانی ارائه کرد.
مهدیس مینایی پور و النــاز دارابیان نیز به 
نمایندگــی از بانوان ورزشــکار و مدال آور، 
دغدغه ها و مشــکات پیــش روی جامعه 

ورزشی بانوان را تشریح کردند.
همچنین با حضــور رئیس جمهور از بانوان 
افتخارآفریــن و مــدال آور در رشــته های 
شمشــیربازی، هندبال، تکواندو، قایقرانی، 
دو و میدانــی، تیرانــدازی، وزنه بــرداری، 
ووشــو، والیبال، کاراته، تنیــس روی میز، 
کوهنوردی،  شــطرنج،  دوچرخه ســواری، 
اســکی، تیروکمان و همچنین ملی پوشان 
ناشنوا و پارالمپیکی با اهدای جوایزی تقدیر 

به عمل آمد.

شانس اول قهرمانی در جام جهانی از نگاه ماتئوس
اســطوره فوتبال ژرمن ها بر این باور است که 
تیم ملی فوتبال آرژانتین با حضور مسی شانس 
اصلی کسب عنوان قهرمانی در جام جهانی 
۲۰۲۲ قطر است. به گزارش کیکر، تا آغاز جام 
جهانی ۲۰۲۲ قطر تنها ۳ روز دیگر باقی مانده 
است و به همین خاطر بازار پیش بینی ها داغ 
داغ است. لوتار ماتئوس اسطوره فوتبال ژرمن ها 

درباره مدعی اصلی کسب عنوان قهرمانی در 
جام جهانی قطر سخن به میان آورد. ماتئوس 
گفت: اگر قرار باشد که تنها یک تیم را به عنوان 
نامزد اصلی کســب عنوان قهرمانی در جام 
جهانی انتخاب کنم، آن تیم آرژانتین است. 
به نظرم آرژانتین در شــرایط بسیار خوبی به 
سر می برد. مسی بسیار آماده است و می تواند 

زمینه ساز قهرمانی تیمش در جام جهانی باشد. 
تیم ملی فوتبال آرژانتین با تیم های عربستان، 
لهستان و مکزیک همگروه است و در نخستین 
بازی خود به مصاف عربســتان خواهد رفت. 
آرژانتین در شرایط بسیار خوبی پای به جام 
جهانی می گذارد. این تیم در ســه سال اخیر 

هیچ شکستی را تجربه نکرده است.

اتفاقات عجیب در اردوی  تیم ملی غنا
شائبه دخالت بالادستی ها در لیست تیم ملی!

ایرنا نوشت: این روزها شایعات عجیبی درباره یکی از تیم های حاضر 
در جام جهانی به وجود آمده است.

سایت فوتبال ســاکرنت، پس از اعام لیست ۲۶ نفره تیم ملی غنا، 
شــایعه هایی منتشر شــد که اتو آدو در انتخاب تیم خود برای این 
مســابقات تحت تأثیر برخی از مقامات فدراســیون فوتبال غنا قرار 

گرفته است.
با توجه به این ادعاها، نانا آکوفو آدو رئیس جمهور غنا، علنا از کورت 

اوکراکو رئیس اتحادیه فوتبال غنا و کارکنانش درخواست کرد تا به 
نیمکت فنی بلک استارز آزادی تصمیم گیری بدهند.

آدو پس از انتخاب ترکیب نهایی گفت که بازیکنان را با تصمیم خود 
و بــا کمک کادر فنی انتخاب کرده اســت و هیچ مداخله ای در این 

زمینه رخ نداده است.
تیم ملی غنا در ورزشــگاه ۹۷۴، بیســت و چهارم نوامبر به مصاف 

پرتغال می رود.
آنها ســپس در روز دوم مســابقه در ورزشگاه آموزش سیتی در ۲۸ 
نوامبر به مصاف کره جنوبی خواهند رفت و ســپس در ۲ دسامبر در 

مجموعه ورزشی الوکرا با اروگوئه بازی می کنند.

مستطیل سبز

ش
ورز
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درگاه پرداخت امن

است نرسیده  شهرسازی  و  راه  اداره کل  امضای  به  هنوز  توس  تفصیلی  طرح 
سرپرست معاونت اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی 
گفت: طرح تفصیلی توس که مورد تایید 
وزارت میــراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دســتی رســیده، تاکنون به دلیل 
پیچیدگی هــای اداری به امضای اداره کل 

راه وشهرسازی استان نرسیده است.
احسان زهره وندی در گفت وگو با ایسنا در 
خصوص فواید ثبت آثار در میراث جهانی 
یونسکو اظهار کرد: آثاری که در فهرست 
جهانی یونسکو ثبت شوند از حمایت های 
قانونی مطابق با اســتانداردهای یونسکو 
از لحاظ ضوابــط حریم و عرصه بهره مند 
می شــوند و می توانند اعتبارات خوبی از 
بودجه کشور دریافت کنند. وی افزود: آثار 
ثبت شده سرعت رشد بیشتری می  گیرند، 
زیرا تبدیــل به پایگاه میــراث فرهنگی 
می شوند، برای این مجموعه ها چارت اداری 
تعریف و ردیف اعتباری جداگانه به آن ها 
تخصیص داده می شود و پس از مرمت نیز 
می توانند در اختیار بهره بردار قرار گیرند. 
البته کاربری مناســب از طــرف اداره کل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
مشخص می شــود و پس از آن در اختیار 

بهره بردار قرار می گیرد.
زهره ونــدی بیان کــرد: پرونــده ثبتی 
کاروانســراهای ایران که شامل زنجیره  ای 
از کارونسراهای کشــور است برای ثبت 
در میراث جهانی یونسکو آماده می شود. 

از این مجموعه ۷ کاروانســرا در خراسان 
رضوی واقع اســت. بایــد اقدامات لازم و 
ساماندهی های مورد نیاز این کاروانسراها 
انجام گیرد تا آماده بازدید کارشناســان 
یونسکو شود. برای چند مورد نیز اعتباراتی 
در سفر ریاست جمهوری جذب شده است. 
وی عنوان کرد: کاروانســراهای خراسان 
رضوی شــامل ربــاط شــرف، زعفرانیه، 
مزینــان، مهر، فخرآبــاد، فخــرداوود و 
عباس آباد اســت. برخــی از اقدامات در 
راستای ساماندهی آن ها انجام شده است 
و برای باقی کاروانسراها اعتبار پیش بینی 

شده تا آماده بهره برداری شوند.
زهره وندی در خصوص پرونده ثبتی توس 
بیان کرد: در عرصه تاریخی توس اقداماتی 
از قبیل تعطیلــی معادن در حریم عرصه 
تاریخی و مطالعات مورد نیاز پرونده ثبتی 

انجام شده است. شهر تاریخی توس سال 
۲۰۰۷ از میراث جهانی یونســکو شماره 
موقت گرفته اما نیاز اســت کــه برنامه 

مدیریتی واحد برای توس ایجاد شود. 
وی تصریح کــرد: از جایی که مهم ترین 
موضوع ساخت وساز اســت و این عرصه 
تاریخی یک عرصه تاریخی صرف نیست و 
عرصه تاریخی است که روی آن جمعیتی 
سکونت دارند و از سال ۹۱ جزئی از منطقه 
۱۲ شهری مشهد به حساب می آید، برای 
رســیدن به برنامه مدیریت شهری واحد 
بــرای این بخش تهیه یک طرح تفصیلی 
ویژه با توجه به شــرایط خاص آن الزامی 
اســت. وی گفت: این طرح تفصیلی ویژه 
تهیــه شــده و وزارت میــراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دســتی نیز آن را 
تایید کرده است. این طرح باید به امضای 

اداره کل راه وشهرســازی استان برسد که 
به دلیل پیچیدگی اداری تاکنون طرح به 
تایید این اداره کل نرسیده است. این طرح 
ویژه برای تهیه پرونده میراث جهانی سند 
بسیار مهمی است به همین دلیل مطالعات 
در این حوزه انجام شده و زمانی که طرح 
ویژه امضا شود سندی وجود دارد که مورد 

تایید تمام دستگاه های استان خواهد بود.
وی افزود: از جایی که این سند در شورای 
عالی نیز تایید شــده است، تمام نهادها و 
سازمان های اســتان موظف به اجرای آن 
هستند. در این طرح ضوابط ساخت وساز، 
مسائل مربوط به سیما و منظر، حفاظت 
از آثار تاریخی و مسائل حوزه گردشگری 

بیان شده است.
زهره وندی در خصوص زمــان اتمام کار 
پرونــده ثبتی توس بیان کــرد: تصویب 
طرح ویژه یک ســال زمان می برد. بعد از 
آن باید پرونده به طور کامل تهیه و ارسال 
شــود. پس از انجام این مراحل ارزیاب و 
کارشناس یونســکو از شرایط و مجموعه 

بازدید خواهند کرد.
وی با اشاره به اینکه باید آمادگی محیطی 
ایجاد شود، تصریح کرد: این منطقه باید 
از نظر کالبدی و فضا آماده شود و سپس 
پرونده ارســال شود. در حال حاضر توس 
پر از ساخت وســازهای غیرمجاز است و 
باید تغییرهایــی در برنامه های مدیرتی و 

حفاظتی این عرصه تاریخی ایجاد شود.

رئیس مرکز پیش بینی هواشناســی خراسان رضوی با بیان اینکه خـبر
پیش بینی می شــود روز جمعه بارش های خوبی در سطح استان 
داشته باشیم. گفت: همچنین جمعه در شهر مشهد به ویژه نواحی 
جنوبــی و غربی بارش باران خواهیم داشــت. یحیی قائنی پور در 
گفت وگو با ایســنا، در خصوص وضعیت جوی استان، اظهار کرد: 
امروز و فردا تا ظهر وضعیت جوی پایدار اســت، از فردا بعدازظهر 
با گســترش جریانات ناپایدار در استان، انتظار داریم شاهد وقوع 
بارش های رگباری توام با رعدوبرق در برخی نقاط استان مخصوصا 
شمال غرب، نیمه شمالی و برخی از نواحی مرکزی استان باشیم. 
بارش ها طی روز جمعه گسترش پیدا 

می کند.
وی با بیان اینکه پیش بینی می شود 
روز جمعــه بارش هــای خوبی در 
ادامه  باشــیم،  استان داشته  سطح 
داد: باتوجه به رگباری بودن بارش ها 
احتمال ایجاد رواناب و ســیاب در 

برخی نقاط مستعد استان وجود دارد.
قائنی پور بیان کرد: پنجشنبه نسبت به امروز دما بین ۳ تا ۴ درجه 
افزایش خواهد داشت، اما مجددا روز جمعه روند کاهشی دارد و به 
طور میانگین در سطح استان ۴ درجه کاهش می یابد. دمای شبانه 
که برای کشــاورزان مهم است، تغییر چندانی ندارد. برای نواحی 
غربی، نیمه جنوبی و نوار شــرقی استان باد شدید همراه با گرد و 

خاک، کاهش دید و احتمال بروز خسارت پیش بینی شده است.
رئیس مرکز پیش بینی هواشناســی خراسان رضوی گفت: جمعه 
در شهر مشهد به ویژه نواحی جنوبی و غربی بارش باران خواهیم 
داشت. امروز حداکثر دمای مشهد ۱۵ درجه و امشب در خنک ترین 
ساعت ۳ درجه است. فردا نیز حداکثر دما ۲۰ درجه و روز جمعه 

نیز حداقل ۹ درجه و حداکثر ۱۶ درجه خواهد بود.

هواشناسی: جمعة خراسان، بارانی است


